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U SUSRET SKUPŠTINSKIM DELEGATSKIM 
IZBORIMA

POJAČATI
POLITIČKU
AKTIVNOST
Sudjelovanje u izborima zakonsko je pravo i 
obaveza svakog građanina # Na pretkandidar 
cijskim zborovima posebnu pažnju treba posve
titi isticanju kandidata za članove delegacija i 
delegata u društveno-političke i samoupravne 
zajednice # Buduće Vijeće mjesnih zajednica 
imat će pedeset i jednog odbornika, dok će od 
39 predloženih kandidata za Društveno-politič- 
ko vijeće biti izabrano njih 35_______________

U utorak, 22. siječnja, održana je zajednička sjed
nica izvršnih tijela Društveno-političkih organizacija 
općine, na kojoj se raspravljalo o pripremi i provo- 
đenju skupštinskih delegatskih izbora u šibenskoj op
ćini u ovoj godini. Predsjednik Koordinacionog odbo
ra za pripremu i provođenje izbora Vinko Guberina u 
uvodnom je izlaganju naglasio:

(Stranico 2.)

Općinska 
konferencija SSO

Tri 
šibenske 

brigade na 
JODA 86."

(Stranica 3.)

Odlikovanja 
zaslužnim 
građanima

Na svečanom primanju, što je u petak 24. siječnja or
ganizirano u Gradskoj- vijećnici, uručena su odlikovanja 
zaslužnim građanima Iz šibenske općine. U ime Predsjed
ništva SFRJ odlikovanja je uručio predsjednik Skupštine 
općine Duško Kronja.

Ordenom Republike sa srebrnim vijencem Odlikovana 
je Anđelka Sarajlić-Cičin-Rađin.

Za naročite zasluge na polju javne djelatnosti kojom se 
pridonosi općem napretku zemlje Orden Republike s bron
čanim vijencem uručen je Ivi Baranoviću, Miroslavu Ćaći, 
Mati Dodigu, Josi Franinu, Stjepanu Marihoviću i "Ivi Mila- 
koviću.

Ordenom zasluga za narod sa srebrnom zvijezdom od
likovani su. Joso Bego i Stipe Brajković.

Za posebne, zasluge i postignute uspjehe u radu od zna
čaja za napredak zemlje Ordenom rada sa Zlatnim vijen
cem odlikovan je Ante Juras, dok su Orden rada sa srebr
nim vijencem primili Irena Alfirević-Lauri, Jere Klarić, 
Dane Maretić i Ante Marić.

Odlikovanima je u prigodnom govoru čestitao predsjed
nik Skupštine općine Duško Kronja^ dok se u ime odliko
vanih zahvalilo ivo Baranović. -Si

LJ. JELOVClĆ
(Snimio: V. Polić)

IZBORI U SAVEZU KOMUNISTA

'jedinstvo
I AKCIJI

II Afirmiran kritički pristup kako unutar- 
■ partijskim odnosima tako i svemu ono- 
■ me što čini radnu i životnu svakidašnji- 
I cu

Dobri poznavaoci šibenskih društveno-političkih 
0 trendova ne dovode pod znak pitanja tvrdnju da se 
■ općepartijska rasprava što je pokrenuta, o Prijedlogu 
S zaključaka 13. sjednice centralnog jugoslavenskog ko- 
M munističkog foruma vrsno nastavila izbornim radnja- 
B ma i aktivnostima u Savezu komunista. Naznačeni 
I je dokument zasigurno bio snažnim poticajem da se 

oko sedam tisuća šibenskih komunista tokom dosad 
održanog izbornog procesa nije ni ii jednom trenutku 
libilo suočiti sa svim aktualnim i akutnim problemi
ma gospodarenja i partijskog udjela u tome, pa 
otuda i ocjena iz šibenkse »crvene kuće« da izvještaji 
što su prispjeli s izbornih skupova u OOSK navode 
vođu na mlin zaključka da se, kao malo kad dosad, 
razgovaralo otvoreno i »bez rukavica«, da je afirmi
ran kritički pristup kako unutarpartijskim odnosima 
i kretanjima, tako i svemu onome što čini našu radnu 
i životnu svakidašnjicu. Umjesto uvijek mogućih ru- 
šilačkih kritizerstava i globalnih nezadovoljstava ko
munisti su na tapet stavili (i po njima »okinuli«) sve 

■ realne teškoće i otvorena pitanja, ne mimoilazeći i 
ne zaboravljajući povelik zbir sasma opipljivih salda. 
Pokazalo se, zapravo, još jednom da Savez komunista 
jest prava, povi jesno nadređena snaga jedino kadra da 
na sebe preuzme breme i spremnost odgovornosti za uči
njeno i dade valjan putokaz za otklanjanje ne baš 
tako sitnih začkoljica u društvenoj zbilji. Rasprave su 
bile tim sveobuhvatnije što su se doticale realnih 
problema, a to istodobno znači kad su komunisti — 
idejno, organizacijski i akciono bodri — zavirili »pod 
kožu« onoga što tišti njihovu životnu i radnu sredi
nu. - .(Stranica 2.)
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U proljeće ove godine birat ćemo nove dele
gacije i delegate za skupštine društveno-poli- 
tičkih i samoupravnih interesnih zajednica. 
Bit će to četvrti izbori na novoj ustavnoj 
osnovi, prema kojoj se cjelokupni politički 
sistem izgrađuje na delegatskim odnosima

U susret sku
pštinskim de
legatskim iz
borima

Sa sjednice iz
vršnih tijela op
ćinskih društve- 
no-političkih or
ganizacija

i
 „Nesalomljivi” aktivisti

Odabir novih delegata i delegacija za skupštine 
društveno-političkih i samoupravnih interesnih zaje
dnica nalaže samoprijegoran rad stotine aktivista. 
Stoga i donosimo listu drugova što su, u ime Općin
ske konferencije SSRN, zaduženi da »bdiju« nad tim • 
izuzetno važnim političkim činom. To su: Damir Sla- 
vica, Mladen Beg, Ivan Pulić, Ambroz Beneta, Sveto 
Jurić, Igor Ninić, Lino Tešulov, Nikica Bujaš, Njego
van Turčinov, Dragomir Vrančić, Zdravko Vrcić, Ma- 
rion Plenča, Ante Bodul, Ante-Bore Perkov, Ante Hu- 
Ijev, Joško Bujaš, Roko Franić, Ivan Rajić, Ivo Ba- 
šić, Joso Bolanča, Stanko Cukrov, Ante Ivanda, Stipe 
Baljkas, Ante Ljubičić, Čedo Cenić, Nikola Marjano- 
vić, Petar Lazinica, Šaša Baranović, Ante Crvelin, 
Ivan Lovrić, Rade Brkić, Mate Vestić, Krste Lamba- 
ša, Milan Vučak, Ante Marenci, Željko Mrša, Davor 
Vukov, Đurđa Andabaka, Ivan Ninić, Sava Tomaso- 
vić, Maksim Roman, Krste Ninić, Ćiril Giljanović, 
Nikica Rak, Niko Parat, Branko Nimac, Ivo Vukelja, 
Ante Pulić, Florijan Tomasović, Milivoj Lazinica, Hr- 
voje Sutlović, Jakov Karadžole, Milan Pavasović, Ton- 
ko Juras, Jakov Pažanin, Drago Pirija, Ozren Huljev, 
Vi to mir Katić, Ivan Medić, Ante Milošević, Jordan 
Zaja, Šime Paić, Joso Jakovljević, Ivica Bašić, Jakov 
Grubišić, Radule Maksimović, Drago Kovač, Jere žo- 
nja, Vera Bego - Macura, Drago Putniković, Sava Mi- 
lović, Simo Dobrota, Ilija Baričević, Sanibor Vuletin, J 
Boris Kursar, Marija Tešulov, Drinko Tošić, Višnja J

€ Cukrov, Josip Cular, Branko Slavica, Mate Pacek, j
J Milivoj Drukalo, Milan Lastavica, Paško Višić, Branko j
J Raos, Zivko Storić, Ante Ninić-Cija, Dane Kljajić, |
€ Ante Mikulandra, Tihomir Šprljan; Špiro Milovao, f
r Ante Trlaja, Stanko Bogdan, Stanko Fržop, Mirko j
€ Spahija, Veljko Kljajić, Mirko Matas, Branko Čaleta- J
f -Car, Ivo Cović, Jakov Škugor, Stanko Županović, j 
f Slavko Matić, Engels Alfircv. ■ j

Pojačati političku aktivnost
— Nemamo mnogo vremena 

da završimo predizbornu ak
tivnost, pa vremenski tjesnac 
možemo ublažiti jedino poja
čanom aktivnošću svih sudio
nika u pripremi i provođenju 
izbora. Koordinacijski odbor 
do sada je održao četiri sjed
nice, a u suradnji s OK SS- 
RNH i Općinskim vijećem 
Saveza sindikata mnoge instru 
ktivne sastanke s društveno- 

• političkim radnicima i aktivi
stima Socijalističkog saveza i 
sindikata. Ocjenjujemo, da je 
političko-instruktivna djelat
nost zadovoljavajuća, među
tim, politička aktivnost, kako 
u mjesnim zajednicama tako 
i u udruženom radu, nije na 
zavidnoj visini, barem što se 
tiče aktivnosti na pretkandi- 
dacijskim izborima, gdje se 
posebna pažnja treba posve
titi isticanju kandidata za čla
nove delegacija i delegata u 
društveno-političke i samoup

ravne zajednice. To posebno 
ističem iz razloga, jer u kri
terijima za izbor kandidata 
jasno s.toji. da u obzir dolaze 
svi oni, koji svojim dosadaš
njim samoupravnim angažira
njem garantiraju, da će s do- 
vpljno znanja i sposobnosti, s 
visokim ugledom, besprijekor
nim moralnim osobinama i 
spremnošću za akciju, izvrša
vati delegatske obaveze. Isto 
tako primjećujem, da kasni
mo političkom akcijom evide
ntiranja i kandidiranja, u ko
joj trebamo osigurati sudjelo
vanje svih radnih ljudi, sve 
generacije, pripadnici svih’na
roda i narodnosti.

Tajnik Koordinacionog od
bora Goran Baranović infor
mirao je prisutne o.dosad ob
javljenim predizbornim akti
vnostima i potrebi analize do
sadašnjeg funkcioniranja de
legatskog sistema. Predsjedni
ca OK za društvenu aktivnost

žena Vera Macura-Bego izvje- 
stila je, da se žene iz Šiben
ske općine neće ove godine 
koristiti svojim praznikom za 
razne izlete, nego će dati ve
liki doprinos u provođenju iz
bora. O značaju izbora za sve 
građane prisutnima je govo
rio predsjednik OK SKH An
te Županović, dok je na pri
jedlog predsjednika Općinskog 
vijeća Saveza sindikata Šime 
Šupe podržana inicijativa, da 
se u buduće Vijeće mjesnih 
zajednica , bira ’ 51 odbornik 
umjesto dosadašnjih 46, a da 
se za 35 odbornika Društveno- 
političkog vijeća -predloži 39 
kandidata. O teškoćama oku
pljanja delegacija u udruže
nom radu (konferencija) go
vorio je Ratimir Jelovčić, dok 
je Drago Vrančić primijetio, 
da u DPV neće biti izabran 
dovoljan broj pripadnika SSO.

LJ.’ JELOVČIĆ

t
. OSNOVA
■ Osnovu delegatskog si- 
Z stema u općini Šibenik či- 
= ni preko 80.000 radnih Iju- 
1 di i građana, od čega pre- 
Z ko 26.000 u udruženom ra-* 
= du, oko 2000 u samostal- 
1 nim djelatnostima, oko 
1 5000 individualnih poljopri 
= vrednika, te preko 56.000 
= radnih ljudi i građana or- 
Z ganiziranih u društveno- 
= -političke organizacije.

ANALIZA
Analiza funkcioniranja 

delegatskog sistema u op
ćini Šibenik u proteklom 
mandatnom razdoblju i pre 
gled dosadašnje aktivnosti 
(uz utanačenje daljnjih za
dataka) u provođenju de
legatskih izbora bit će u 
središtu rasprave zajednič
ke sjednice Općinske kon-: 
ferencije SSRN i Općin
skog sindikalnog vijeća za
kazane za 3. veljače.

NAGLASCI

Persnktin 
daljnjeg ražnja

Delegatski izbori treba da pokažu snagu 
i sposobnost našeg društva da u složenim, uv
jetima, i uz punu kritičnost prema vlastitim 
slabostima, otvore perspektive daljnjeg sta
bilnog, samoupravnog i demokratskog raz
voja. U tom duhu treba da protekne cjeloku
pna izborna aktivnost koja neposredno pred
stoji. Pred svim radnim ljudima i građani
ma i njihovim društveno-političkim samoup
ravnim organizacijama, velika je obaveza da 
u toku te aktivnosti temeljito razmotre i 
pretresu što jest, a što nije u proteklom raz
doblju ostvareno na glavnim pravcima na
še socijalističke izgradnje i kako su delega
cije, delegati, delegatske skupštine i svi dru
gi društveni činioci izvršavali svoje obaveze.

Pozjereijt mladim 
kadrovima

U radničkoj klasi i mladoj generaciji iz
rasli su i izrastaju kadrovi s visokim radnim 
i stručnim kvalitetama i izoštrenom sviješću 
o problemima s kojima se društvo suočava 
i putovima njihova rješavanja. Mnogi su se 
dokazali u dosadašnjoj borbi za razvoj sa
moupravljanja, ravnopravnosti, bratstva i 
jedinstva naših naroda i narodnosti, ostvari
vanju Dugoročnog programa ekonomske sta
bilizacije i u drugim ključnim zadacima 
našeg razvoja. Na izborima treba ukazati 
puno povjerenje tim kadrovima, pogotovo 
klasnoj dosljednosti koju pokazuju radnici iz 
neposredne proizvodnje, revolucionarnim is
kustvima boraca NOR-a, te poletu i stručnoj 
osposobljenosti mlade generacije.

ROKOVNIK
Izbori za delegacije u ši

benskim mjesnim zajedni
cama obavit će se 9. ožuj-
ka, a istoga dana Šibenča
ni će odabrati od istaknu
tih kandidate u stotinu i 
trideset delegacija u samo
upravne interesne zajedni
ce. Računa se da će u svim 
delegatskim temeljnicama 
biti sabrano oko pet tisu
ća radnih ljudi i građana.

ODBORNICI
Aktivnost odbornika u 

Skupštini općine Šibenik i 
njenim radnim tijelima u 
osnovi je dobra, premda bi 
mogla biti i bolja. Sjedni
cama VUR-a prosječno pri 
sustvuje 63 posto odborni
ka, sastancima Društveno- 
-političkog vijeća 75 posto, 
a sjednicama Vijeća mjes
nih zajednica prosječno 
prisustvuje 70 posto odbor
nika.

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
□□

□□
I

!□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□

Jedinstvo u akciji
Možda je prednost šibenskih komunista bila i u 

tome što su prvi dio izbornog ■ turnusa, kao i pretho
dnu raspravu o Prijedlogu zaključaka 13. sjednice 
CK SK Jugoslavije, obavili u sasma zadovoljavajućoj 
privredno-financijskoj klimi, ali ni to zacijelo ne bi 
bilo dostatno za tako živu i beskompromisnu »inven
turu« partijskog-rada i ponašanja da je; kojim slu
čajem, izostalo saznanje da se upravo od članova Sa
veza komunista ne samo očekuje već i zahtijeva da, 
budući da su radnička avangarda, sav svoj potencijal 
usmjere ka boljitku vlastite klase. To sito i rešeto ra
da, djelovanja i ponašanja umnogome je pridonijelo i 
činjenici da su se na listama kandidata (a u pravilu 
ih je bilo više) našli mnogi vrsni radni pregaoci i 
moralno čisti ljudi, oni koji su se svakodnevnim ra
dom i istupom dokazali da su neprijeporno odani 
partijskoj liniji — s jedne strane, a s druge — da 
su djelom potvrdili idejnu i praktičnu opredijeljenost 
za oživotvorenje dugoročnih stabilizacijskih programa 
i za titovsko samoupravljanje. Naravno, bilo je i od
ređenih izbornih teškoća i nesnalaženja, a do njih je 
dolazilo upravo u onim životnim sredinama u kojima 
prevladava po godinama izrazito staro partijsko ljud
stvo. Zbog toga Općinskom komitetu SKH Šibenik 
i jest stalna briga kako da se ožive i praktično os
posobe partijske ćelije u manjim mjestima, a kao 
jedan od mogućih i u praksi ponegdje već plododa- 
vajućih rješenja jest da se iz OOSK privrede ili nad
gradnje »izvuče« poneki mlađi komunist i pripoji 
tim, nazovimo ih tako, »staračkim partijskim ćelija
ma«. Đ. BECIR
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DELEGATSKA ISKUSTVA SIZ ZA RAZVOJ POLJOPRIVREDE

IMA ODBORNIKA 
KOJE NJIHOVA 

BAZA NE POZNAJE
Očito je da u sadašnjem skupštinskom delegat
skom sistemu nešto ne štima, posebice na rela
ciji odbornik — delegatska baza • Mnogi sku
pštinski materijali često su bili izvan dohvata 
odbornika • Nedostatak kvoruma rezultat je 
nezainteresiranosti pojedinih odbornika

O funkcioniranju skupštinskog delegatskog sistema na kra
ju četverogodišnjeg mandata razgovarali smo s odbornicom 
Vijeća udruženog rada Mirjanom Karađole, koja nam je iz
među ostalog rekla:

M. Karađole

Otkako je počeo funkcionira 
ti skupštinski delegatski si
stem, očito je, da u njemu 
nešto »škripi*, posebice na 
relaciji odbornik — delegat
ska baza. Trebalo je do sada 
pojedine greške uvidjeti i ot
kloniti ih. naročito kada se 
radilo o skupštinskim mate
rijalima, koja su često bili ne
dostupni odbornicima. Naime, 
odbornici često nisu mogli 
kvalitetno sudjelovati u ras
pravama, jer su pojedine te
me bile previše stručne, a pri
je toga nisu imali konzultaci
ju i podršku svoje -baze. Ti 
odbornici gotovo su samoini
cijativno prisustvovali sjedni

ŠIBENSKE BRIGADE 
NA „ŠORA 86“

Osim aktivnog sudjelovanja u pripremi i provođenju skup
štinskim delegatskih izbora, provođenju izbora u vlastitoj or
ganizaciji i organiziranja Omladinske političke škole, općinsku 
omladinsku organizaciju očekuju u ovoj godini još brojni za
daci. O tome nas je ukratko informirao predsjednik Općinske 
konferencije SSO Šibenik Zoran Živković, koji je, između os
talog, naglasio: *

— Početkom drugog polu
godišta — istakao je Zoran 
Žjvković — nastavit će se ak
cija čišćenja i uređenja šum
skih površina na Šubićevcu, 
u kojoj će uglavnom sudje
lovati učenici Centra za od
goj i usmjereno obrazovanje. 
Bit će to, zapravo, priprema 
za ovogodišnje' sudjelovanje 
na »ŠORA — 86-s na . kojoj 
će ove godine sudjelovati tri 
šibenske omladinske radne 
brigade, jedna samostalna i 
dvije združene. Osim toga, 

cama, jer ih njihova baza ni- 
zašta nije zaduživala (udruže
ni rad), a pomoć pošlo vodnih 
organa bila je nikakva. Mi
slim, da su ti odbornici tre
bali biti na svim sjednicama 
na kojima su se donosile va
žne odluke u OUR-ima, jer 
je ta problematika njima tre
bala biti poznata i dostupna. 
Zastupala sam »Poliplast« i 
»Štampu«, te sam posebice u 
»Poliplastu«, uvijek^ i na vri
jeme bila upoznata xsa svim 
samoupravnim radnjama i od
lukama, koje su se donosile 
na raznim sjednicama kolek
tiva.

Zato mislim — nastavila je 
Mirjana Karađole — da je ne
dostatku kvoruma glavni raz
log bio upravo nezainteresi
ranost pojedinih odbornika, 
jer zašto bi netko (samo) 
sjedio na sjednicama, da ih 
baza ništa ne pita, ništa ne 
zahtijeva od njih, a poslovod- 
ni organi gotovo da i ne zna
ju, da oni postoje. To isto va
ži i iza delegacije, koje tako
đer nisu imale stručne pomo
ći, pa se redovito nisu ni sa- 
stajale. A žalosno je da ima 
i takvih odbornika, koje nji
hove baze uopće ne poznaju! 
Zato bi se budući odbornici 
prosto trebali nametnuti, po- 
slovodnim organima, kako bi 
ih obavezno pozivali na sjed
nice, jer će samo na taj na
čin dobiti pravu sliku o priv
rednim kretanjima u bazi ko
ju zastupaju, a njihovo su
djelovanje u diskusijama na 
sjednicama Skupštine općine 
svakako će biti konkretnije' i 
plodonosnije.

LJ. JELOVClC

nastavit ćemo i- vrlo uspješnu 
akciju »Mladi s Titom u slo
bodi«. u koju ćemo uključiti 
sve osnovne organizacije SSO 
iz šibenske općine (sportske 
i kulturne manifestacije). 
Smatram da je potrebno is- 
taknuti i to, da je među mla
dima pokrenuta široka akci
ja za ponovno osnivanje Fe
rijalnog saveza Šibenik, jer 
je veći dio mlađih vrlo zain
teresiran za takav oblik okup
ljanja.

Lj. J.

DOKLE ĆEMO PADATI 
NA ISPITIMA?

Samoupravna interesna zajednica za razvoj poljoprivrede, nije u posljednje tri godine 
ostvarila planirane prihode, a udruženi rad investirao je u poljoprivredu jedva 60 posto ođ 
onoga što je predviđeno. Što -je tome uzrok nije mogla odgovoriti nj posljednja sjednica 
Skupštine tog SlZ-a. /

Naime kad je osnovana 
Samoupravna interesna zaje
dnica za poljoprivredu onda 
je prihvaćen i SAS koji je 
predviđao da se ona financira 
po stopi od 0,5 posto od do
hotka te djelomično novcem 
društveno političke zajednice. 
Na taj je način do 30. rujna 
prošle godine prikupljeno 165 
milijuna dinara. S obzirom 
na veoma dobre rezultate pri
vrede ta su sredstva daleko 
niža od prihvaćenih. obaveza. 
Događalo se da neki potpis
nici SAS-a po završnim ra
čunima »zaborave« svoju oba
vezu pa je tako Tvornica ele
ktroda i ferolegura uplatila 
samo milijun i 700 tisuća di
nara, a SOUR »Šibenka« (sa 
izuzetkom »Vinoploda«) za 
prošlu godinu još ništa!

Najveći dio tih sredstava 
bio je namijenjen kreditira
nju poljoprivredne proizvod
nje, čak 129. milijuna dinara. 
Ta su sredstva proteklih go
dina bila uglavnom dodije
ljena »Prižbi« (111 i pol mi
lijuna) te Veterinarskoj sta
nici za farmu ovaca i »Ško
ljiću« za kupnju ribarskog 
broda. Da se podsjetimo da 
su prioriteti određeni pri os
nivanju SlZ-a za poljoprivre
du bili proizvodnja mesa, mli
jeka i jaja u društvenom sek
toru L kooperaciji, proizvod
nja osnovnih povrtlarskih kul- 
tuar, ulov i uzgoj ribe i ško
ljaka, sadnja kvalitetnih voć
nih sadnica, regeneracija i za
štita maslina te izgradnja no
vih i rekonstrukcija postoje
ćih kapaciteta za preradu.

Iako se tvrdi da je svaki 
ponuđeni program dobro »iz- 
vagan« sad se može konsta

tirati da se osim onog veza
nog za proizvodnju pilećeg 
mesa i jaja nije dalje ni išlo. 
No, kako je lako biti junak 
poslije boja, recimo da je tim 
sredstvima »Prižba« podigla 
3 objekta s infrastrukturom 
za proizvodnju pilećeg mesa, 
te jedan sličan objekt u ko
operaciji i još jedan objekt 
za proizvodnju konzumnih ja
ja. Da je »Prižba« kojim slu
čajem krenula uspješnije u 
proizvodnju i uspjela se kon
stituirati kako je bilo plani

Jedan od prioritetnih faktora za osnivanje SlZ-a bio je uzgoj 
školjaka i ulov ribe

Od planiranih 507 mi
lijuna dinara investici
ja u poljoprivredu za 

proteklo razdoblje re
alizirano, je ukupno 

287 milijuna ili samo 

56 posto, i to uglalv- ___ - - ___  < .
nom iz blagajne SIZ- 
-a. Kako će bitiu raz?

dobiju do 1990. ostaje 

da se vidi. Hoće li pad 

na prošlogodišnjim is
pitima biti pouka za —i------------ -----
iduće srednjoročje?

rano do 30. srpnja prošle go
dine možda ti rezultati ne bi 
ni izgledali tako beznadni.

Tako je od planiranih 507 
milijuna dinara investicije . u 
poljoprivredu za proteklo^ra
zdoblje realizirano ukupno 287 
milijuna ili samo 56 posto i 
to uglavnom iz sredstava SIZ- 
-a. Što će biti u razdoblju do 
1990. godine ostaje da se vi
di. Hoće li pad na prošlogo
dišnjim ispitima biti dovoljna 
pouka za iduće srednjoročje?

J. PETRINA
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Detalj iz »Revije«: preseljenjem Radne organizacije na novu lokaciju zaposlilo 
bi se 500 novih radnika, upravo toliko koliko ih je trenutno zaposleno u 

kooperaciji

Kooperacija ne jamči
bolju budućnost

Radna organizacija »Revija« sa 400 zaposlenih, ostvarila 
je prošle godine preko milijardu dinara ukupnog prihoda, što 
je oko 15 posto više od planiranog. I ostali pokazatelji (još 
uvijek neslužbeni) kreću se oko tog povećanja, pa se prošla 
godina smatra uspješnom u poslovanju te Radne organizacije. 
Od ukupne realizacije samo je 40 posto ostvareno u vlastitom 
pogonu, a ostalo s kooperantima širom zemlje.

Karakteristično je za proš
logodišnje poslovanje, da je 
izvoz bio prilično »skučen« 
uglavnom zbog niskih izvoz
nih cijena koje je diktirao 
partner iz Nizozemske (cijene 
stare tri godine), pa je situa
ciju donekle spasio partner 
iz SR Njemačke, s kojim se 
surađivalo nekoliko mjeseci. 
Ta pauza u izvozu znatno se 
odrazila na ukupno poslova
nje Radne.organizacije u pro
šloj godini.

— Za ovu godinu — nagla
sio je'direktor »Revije« Ante 
Komadina —. planirali smo 
ostvariti ukupan prihod od dvi 

je milijarde idevedest miliju
na dinara. Gotovo 40% proi
zvodnje ostvarit ćemo u vla
stitom pogonu, a od toga u 
SR Njemačku izvesti 20 po
sto. I dalje ćemo prakticirati 
proizvodnju u kooperaciji, ia
ko se budućnost Radne orga
nizacije na njoj ne zasniva, 
posebice radi toga, što nema
mo stalne kooperante, osim 
»Uzora« iz Splita. Radi osi
guranja stabilnije egzistencije 
radne organizacije, kompletnu 
proizvodnju treba organizira
ti, u vlastitom pogonu, što zna 
či, da je još uvijek aktualno 
preseljenje na novu lokaciju.

RO »REVIJA«

Od ukupnog pri 

hoda u prošloj 

godini, samo je 

40 posto ostva- 

reno u vlastitu 

pogonu________

Tada bismo zaposlili 500 no
vih radnika, upravo toliko, 
koliko ih trenutno za nas ra
di u kooperaciji! Da bismo 
povećali vlastite proizvodne 
kapacitete »trenutno radimo 
na otvaranju .proizvodnog po
gona u Skradinu sa 100 rad
nika, za što je 130 milijuna 
dinara kredita osigurala Ja
dranska banka, uglavnom za 
uređenje i opremu pogona. 
Pogon će početi proizvodnju 
u lipnju ove godine, za pro
gram jesen-zima.

Osobnom standardu radnika 
u »Reviji« se pridaje poseb
na pažnja. Tako će se ove go
dine odvojiti 40 milijuna di
nara za stambene potrebe za
poslenih (povratni krediti), 
za individualnu izgradnju ili 
kupnju stanova.

LJ. JELOVČIĆ

Avionom protiv
komaraca

Prije otprilike godinu dana kolektiv RO »Komunalac« po
većao se još jednim članom: OOUR-om DDD u čijoj su nadle
žnosti poslovi dezinsekcije, dezinfekcije i deratizacije.

Prije osnutka tog OOUR-a. »tri d« obavljala je »Čistoća«, 
ali sa nedovoljnom tehničkom opremljenošću i često neprimje
renim i nedostatnim sredstvima zaštite na radu.

Izgradnjom specijalnog skladišta gdje su pohranjena sred
stva za uništavanje insekata i gamadi u suradnji s Republič
kim zavodom za zaštitu zdravlja, postignut je ne samo znatan 
kvalitativan pomak, već je mladi OOUR dobio najbolje uvjete
za rad na području Republike.

O tome uostalom, sasvim 
bjelodano govori i mišljenje 
Republičke inspekcije, a u 
DDD vole reći i priznaju ka
ko im je gotovo idealna 'teh
nička opremljenost u svakom 
slučaju još veća obaveza za 
što kvalitetnije poslovanje. U 
tom kratkom razdoblju rada 
plan je bio prebačen zahva
ljujući najviše organizacija
ma udruženoga rada s podru
čja općine s čije strane je bi
lo mnoštvo narudžbi.

Kadrovima se posvećuje po
sebna briga — minimalni uv
jet je srednjoškolsko obrazo
vanje, uz obavezno stručno 
osposobljavanje u Republič
kom zavodu za zaštitu zdrav 
lja s kojim postoji neprekid
na suradnja. Uskoro će bit; 

raspisan oglas za jjrijem de 
setorice novih radnika, dok 
sadašnji opera ti vci pOUR-a 
»DDD« dežuraju neprekidno 
od 6—24, daju besplatne sav
jete svim zainteresiranim i 
odgovaraju na stručna pitanja.

Prošla sezona bila je kako 
otvoreno priznaju, uz uspjehe 
obilježena i početničkim greš- 
kama a u narednom razdob
lju čekaju ih osim rutinskih 
deratizacija i ambiciozniji pro 
jekti. Ukoliko se, naime, po
stigne dogovor s Turističkim 
savezom općine, na ljeto će 
»DDD« v suradnji sa Poljo
privrednom avijacijom iz Os
ijeka ili Beograda, obaviti dva 
zaprašivanja iz aviona sred
stvima za uništavanje koma
raca. . ~ B. P.

REPORTAZN.ZAP.S Skoči iskra za vrat
a istresaš je kroz nogavicu

Vatra iz pogona OUR-a »Ferolegure i sinter« 
desetljećima je (uz dim) najupečatljiviji dio raz
glednice Tvornice elektroda i ferolegura, tog ve
likog Šibenskog kolektiva. Plamen i iskre vide se 
danju i noću, ljeti i zimi ,po kiši i snijegu, uporni 
su ođsjevi iz TEF-a. U četirima velikim pećima i 
jednoj maloj (»a ta ti je ka koguma prema ovim 
velikima, ali vridi zlata...« )ruđa se pretvara u 
metal u tri smjene. Osamdesetak radnika u svakoj 
srhjeni, u osam sati rada triput se peći buše i iz
ljeva metal. Jara ,crna prašina i ljudi u plavom 
trlišu. Pričamo onako ljudski bez »pokazatelja, 
prosjeka, ukupnog dohotka, investicija, amortizaci
je« jednostavno kako ide, kako je...

»Zaradi se 5-6 milijuna bez noćne smjene, sa 
noćnom 7-8. Bilo bi bolje ne pisati, bolje da ne 
znaju svi će navaliti, bit će velika gužva u Crnici, 
svi će se* ovdje zaposliti« — kazuje s osmijehom 
Miloje Bura, dvadesetosmogodišnjak, vozač stroja 
za posluživanje peći. »Ovo nije fizički naporan 
posao, ali je opasno za onoga tko se ne »šesti«. 
Zna peć ispuhnuti, pa treba obratiti pažnju. Prlja
vo je doduše, a što se može. Sad zimi je dobro, 
ali ljeti je prevruće...« Lazslu Viragu, također 
ložaču fali organizirani prijevoz iz Zablaća: »Za
pravo, nema veze ja sam sam od tamo, snalazim 
se dođem motorićem, ali ima ljudi koji imaju 
autobuse pa opet nije baš najzgodnije.«

»Dobra je druga i treća smjena, manje je lju
di za prijevoz pa ima mjesta u autobusima, ali u 
prvoj je gužva — kaže Branko Borak iz Žažvića 
— skuplja autobus ljude iz tri-četiri sela iz svih 
radnih organizacija, pa nema mjesta...«

Uz Franu Krnića poslovođu male peći koji me 
upoznaje s ljudima okupljamo se tako malo po

dalje od peći. Ložači su mladi ljudi. Pitam još 
jednog sugovornika za ime i prezime. »Neće da 
kaže da se ne vidi u novini da radi u TEF-u, reka 
je curi da je zaposlen u »Solarisu« — šale se lo
žači, a sasvim ozbiljno: »Hrana ne valja, Ražine 
imaju po tri-četiri jela, a kod nas jedno. Najveći 
je problem što u noćnoj smjeni nemamo topli ob
rok. Snalazimo se. Ponekad, skupimo novce i jedan 
od nas se zaleti po pizze...«

Za Milana Bijelića kazuje mi Mile Blaće, smje- 
nski, poslovođa, da je jedan od najstarijih i naj
zaslužnijih bušaća peći; Skida čovjek zaštitnu ma
sku i saznajem da radi 22 godine, da se zaradi 
osam milijuna, da je topli obrok besplatan (»sin
dikat daje — možeš uzeti koliko hoćeš«). »Meni je 
teško s prijevozom. U 5 i 10 krenem iz kuće, imam 
pješke do ceste dvadeset minuta. U povratku s 
posla je slabo .organizirano. Autobus dođe u tri 
i dvadeset popodne, onda ide na kolodvor, tako 
da sam tek u četiri i po u Bribiru. Inače, na po
slu je dobro, samo je prevruće i lako čovjek izgo
ri. Jedan je opasno izgorija prije pet-šest godina, 
a i meni je- osamdesettreće od temperature popu
cala koža. A skoči iskra, ovako, za vrat, a istreseš 
je kroz nogavicu. Triba paziti...«

U elektroradionici trenutno su bez posla, pa 
razvijamo diskusiju. Siniša Kovač najmlađi je ele
ktričar, devetnaestogodišnjak s punk-frizurom. 
Ante Tabula dvadesetčetverogodišhjak... »Evo pi
šite o ovim mladim ljudima. Prihvaćaju se bilo 
čega samo da dođu do posla. Prvo se radi na peći, 
ložač, amperist pa električar...«

»Nema puno da sam električar. Dobro je, za
radim i sedam milijuna« — kazuje Kovač.

»Treba skratiti radni staž da se oslobode ra
dna mjesta za ove mlađe ljude« — kategoričan 
je Dragan Rajčić.

»Ma problem je što. školstvo ne prati potrebe 
privrede« — uključuju se ostali.

»Ja bih zaposlio sve, a nama smanjio plaće.«
»Ne valja, treba akumulaciju potrošiti u otva

ranje radnih mjesta ,treba proširena reprodukcija, 
tu je izlaz.«

»Treba voditi računa o mladima, ljudi nemaju 
uvjeta, posebno je ugrožena struktura radnici-sam- 
ci. Ima ljudi — čistih proletera.«

Pitam za stanove. Kažu dobije se »nakon je
dno 15 godina, a može i prije ako ‘se ima puno 
diče i tako...« U noćnoj, potvrđuju, nema toplog 
obroka. »Slušaj, naši su ti šefovi kao i drugi, obe
ćaju dok su izbori... Moje ime ne triba, ja više 
nisam ovdje, idem u mirovinu. Pitaj njega, on je 
član Komisije za društveni standard!«

Na donjem katu, (peć ima svoje prizemlje) 
izljeva se tekući metal (»vidiš triba paziti da nema 
vlage tamo di se izljeva inače, da znaš kako bi 
pucalo — kaže Blaće) .Ljudi rade, desetak ih sjedi 
malo podalje. Puše. Pričaju. Takav je posao. Pri? 
čamo još, onako usput. / '

»Ma ko kaže da ne valja hrana. Ložači zaje
baju .Dođi provaj sSm. Jedino triba srediti da do-, 
bijemo i u noćnoj smjeni. Imaju ljudi i desetak 
milijuna. Sve u svemu dobro je.«

Odoh prašnjav iz hale. A vani bura diže pra
šinu. Prolaze kamioni. Radnici stoje na sunću, u 
zavjetrini. Uz put prema izlazu su brda rude. Ima 
je kažu dovoljno za cijelu 1986...

Z. Severdija
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Panorama vodičkih 
aktualnosti

GORAN JURIČEV, pred 
sjednik Koordinacionog od 
bora za provođenje izbora: 
Predložit ćemo ukupno 180 
kandidata za 5 delegacija, 
a naše radne organizacije 
već su nam uputile svoje 
kadrovske liste. Na njima 
ima dosta mladih ljudi, a 
što se tiče žena one će biti 
kao i do sada birane po 
ključu. Jedini će nam pro
blem izgleda biti kandida
ti za biračke odbore, jer 
nam je potrebno preko 90 
ljudi za te poslove. Naj
vjerojatnije da ćemo mo
rati u njih uključiti naše 
umirovljene aktiviste.

Skradin

Programa 
mnogo,

JOSIP JURIČEV, pred
sjednik Turističkog dru
štva Vodice: Prošle je se
zone 30 posto noćenja os
talo neregistrirano, i to 
prvenstveno onih u viken
dicama i nešto manje kod 
vodičkih domaćinstava. Sa 
mo od nenaplaćene kupa
lišne i boravišne takse iz
gubili smo desetak miliju
na ' novih dinara. Ove će
mo godine otvoriti recep
ciju namijenjenu vlasnici
ma vikendica gdje će oni 
prijavljivati goste i za njih 
plaćati sdmo boravišnu i 
kupališnu taksu. To se, na
ravno, odnosi samo na do
maće ljude dok je boravak 
stranaca u vikendicama 
morala riješiti milicija. Or 
ganizirati ćemo i turistič
ku miliciju. Njenom radu 
namijenjeno je 180 .mili
juna dinara.

PISMO IZ DRNIŠA

RADE IVAS, tajnik SIZ- 
-a za komunalnu djelatno
st: Ima već više godina ka 
ko namjeravamo dovesti u 
red štekate privatnih Ugo
stitelja. To se posebno od
nosi na one koji te šteka
te otvaraju na Trgu Ive 
Lole Ribara. Događa, se da 
oni onih desetak metara 
koliko im ustupimo pone
kad i udvostruče. .Dogovo
rili smo se napraviti tipske 
ograde koje bi oni morali 
postaviti, a isto tako i je
dnake tenđe. Da li ćemo u 
tome uspjeti ovisi i o op
ćinskim organima koji te 
dozvole izdaju.

Napomenuo bih još da 
se radi pet provedbenih ur 
banističkih planova i to za 
industrijsku zonu koju fi
nancira udruženi rad Vo
dica, te turističko rekrea
cijsku i za tri stambene 
zone.

JERKO LATIN, direktor 
OOUR-a »Ugostiteljstvo«: 
Prošle smo godine u no
ve turističke kapacitete u- 
ložili 780 milijuna dinara, 
od toga 400 milijuna vla
stitog novca. U idućem pe- 
togodištu planiramo izgra
diti turističko naselje »Bri 
satak« sa 2000 postelja, a- 
utokamp sa 2000 jedinica, 
adaptirati staru školsku 
zgradu u hotel B katego
rije, te niz-zahvata na po
boljšanju ponude. Teško je 
reći koliko ćemo uspjeti, 
jer još ne znamo ni osnove 
ekonomske politike za ovu 
godinu s obzirom na novi 
devizni zakon. Njime je 
smanjen interes ostalih 
djelatnosti "ža ulaganja u 
turizam, a sama turistička 
privreda je niskoakumula- 
tivna za realizaciju nave
denih programa.

MARKO SRDAREV, di
rektor OOUR-a »Trgovi
na« RO »Vodičanka«: Mi
slili smo da u opskrbi ne 
bi trebalo biti većih pro
blema, ali kako se stvari 
kreću moglo bi ih biti. Sto 
jimo jako slabo s poslov
nim fondom. Zalihe robe 
pokrivamo samo sa 4 po
sto vlastitih sredstava sve 
ostalo ili su ; kratkoročni 
krediti ili mjenice. Treba
lo bi nam 20 milijuna, di
nara da se koliko toliko 
opskrbimo mesom za se
zonu. Doku s’u turističke or 
ganizacije imale pravo na 
dio zarađenih deviza mo
gli smo osigurati svu, po
trebnu robu.. Sada toga in
teresa neće biti. No, mi će 
mo se truditi da opskrba 
bude kao i ranije, ali ipak 
u sezonu ulazimo , s puno 
neizvjesnosti

Razgovarala:
JOSIPA PETRINA

Snimio: VILSON POLIO

novca 
malo

Iako je nekad bio gra
dić, Skradin ni izdaleka ni
je riješio komunalne pro
bleme. Danas mu, na pri
mjer nedostaje provedbeni 
urbanistički plan, deponij, 
kanalizacija, pumpna sta
nica, groblje... Neki od 
tih problema već su bili 
na dnevnom redu, ali se 
nisu riješili. Tako je, na 
primjer, izvršeno geodetsko 
snimanje Rokovače gdje je 
potencijalna lokacija stam
benog ili turističkog nase
lja. U nekoliko navrata bio 
je postignut dogovor oko 
parcelacije Grobišta, a pro
nađena je i nova lokacija 
za deponij. Možda je na 
najboljem putu da se riješi 
pitanje benzinske pumpe i 
uređenja kupališta. Narav
no, za stvarno rješenje svih 
tih problema potrebna su 
znatna financijska, sredstva 
a njih u Mjesnoj zajednici 
nema. Kao mogući izvor 
financiranja spominje se 
samodoprinos građana ko
ji ova Mjesna zajednica 
još uvijek nije provela.

J. P.<)

Odakle su doselili 
današnji Drnišani

Najteže je biti vozač u Drnišu i Ina našim cestama. Ces
te su postale prave zamke, stupice i podvale. Zimi krenite 
prema Splitu, a tamo vas čeka stotine smrznutih ploča. Sa 
svakog puta voda se izlije na cestu. Brza vožnja i za tre
nutak ste ii njivama. Tako je to bar na dvadesetak mjesta. 
Prilikom gradnje nisu napravljeni propusti. Ljudi ne zna
ju, a prometnog znaka za iako nešto ne postoji, čeka se, 
valjda, da nekoliko ljudi pogine. Doduše, spor nikada ne 
možete dobiti radi tehničke neispravnosti ceste. Najbolje se 
voziti dvadesetak kilometara na sat. Možda još bolje, ne 
voziti se' uopće i čekati da se toga sjete cestari za desetak 
godina. Prilagođavajte vožnju cestovnim uvjetima, to je za 
sve opravdanje.

čitam mnoštvo bilježaka o Drnišanima i njihovim se
obama. Profesor Dušan Kovačević već desetak godina pret
ražuje arhive i dokumente. Traži sve o svom Drnišu i Dr
nišanima. Sakupio je hrpe izvora^ Sada treba sređivati i 
objaviti. Spomenut ću tek letimično neke zanimljivosti iz 
razgovora. Drniš je oslobođen 1684. godine od Turaka. Sud
jelovali su šibenski harambaša Toma Zavorović i šire Sto. 
jan Janković. Stanovništvo bježi na sve strane. Kršćani do
laze iz Turske i to iz Crne Gore, Hercegovine i Bosne. Ma
te Nakić, serdar najviše doseljava stanovništva u polupraz- 
nom prostoru i to iz područja Livna, Duvna, Imotskog i 
Hercegovine. Nastaju sukobi između zatečenog stanovništva 
i doseljenika od Siverića do Gradca. Ratuje se zbog voj- 
ničkih imanja*. Doseljavanje traje u valovima. To je i vri
jeme nastanka prezimena. Imamo prezimena: Siverić, Bi- 
očić, Miočlć, Parčić, Radonić, Bogetić, Krička, Pauk (Pa- 
kovo Selo) pa se lako i sada otkrivaju imena sela*. Starije 
su porodice Atlagić, poznata plemenitaška bosanska poro
dica te Bosnići, Kurobase, Sarajlije. Dizdari, Cigići, Mujani, 
Asanovići, Bijader, Gabrilovlći, Đevrske, Kurtović i Lov- 
rić.

Prema čuvenom Grimanijevom katastru vidi se da je ci
jelo područje uređeno kap vojna krajina sa demokracijom, 
a stanovništvo su Morlaci (Crni Vlasi), Cigani i Crnogorci. 
Porodica- Meštrović se po dokumentima zvala Gabrilović, 
a negdje i Gavrllović (detto Meštar, rečeni meštar). Vidi 
se da se radi o. čovjeku zanatliji i to je presudno za pre
zime Meštrović. Gabrići su nastali od Komnena, a imali su 
pretka Gabru. Kovačevići su nastali od Prodana, ali su si
gurno, bili zanatlije pa je tako nastalo novo prezime. Naj
poznatije porodice u Drnišu su i Radnić. Milojević rečeni 
Jović, Mrđcn, Fenci i Tadijić. U etničkoj skupini Crnogo
raca su: Andrić, Petričević, Tomlć, Crnica, Njeguš i Te- 
dić (Dedić). Moderno je i interesantno tražiti korijenje pa 
smo letimično prolistali stoljeća, radi zanimljivosti. Dušan 
Kovačević o tome satima priča j detaljno označava godi
ne, posjede i prezimena.

Uskoro će i vrijeme maškara, stariji vele mačkara, kao 
da je od mačke n: stalo. Bit će to vrijeme veljače, ženskog 
mjeseca, vele. Bit će to vrijeme uštipaka, a nekada smo i 
Krnju imali i sudili mu i spalili ga. I nema ga više. Lako 
nastavimo i prekinemo tradiciju. Zbog toga sam možda 
pročitao nekoliko poslovica, da se ne zaborave. . x

Bolji je razum, nego snaga,. (Ukoliko se zna što je ra
zum.) Tko umije njemu dvije. (Plaće ili žene...) Znanje* 
je najveće blago. (U priči i na papiru.) Godišta i pamet no
se. (Ali svi starci nisu baš pametni...) Ko mudro muči, 
lijepo besjedi. (Iza leđa...) Ne mjeri se čovjek pedljem. 
(Nego plaćom...) Dobar je, ne ko dobro besjedi, nego tko 
dobro djeluje. (Pročitajte ovo prije svakog sastanka.) Tko 
ništa ne čini, zlo čini. (Odakle mu onda plaća?) Tako sam 
odlučio polemizirati sa nataloženim narodnim, stoljetnim 
iskustvom u poslovicama. To mi je, priznajem, najlakše.

SLOBODAN GRUBAC
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Portret Inspektor
Iz susjedstva

S Lađom Čolak trebalo bi pričati na ulici, u kafiću. U šetnji, na fakultetu, u dis
ku. Tamo gdje se uglavnom uklapa lik crvenokose i mlade (nepunih 22 godine), našmin
kane i moderne djevojke iz susjedstva...

A pričamo u jednoj od kancelarija u zgradi milicije. Jer, Lađa Čolak je operativni 
radnik Z£ društveno-ekonomski kriminalite t...

— Bilo bi lako kad bismo bili poput in
spektora u američkim filmovima. U stvarno
sti posao je teži. U klasičnom kriminalitetu 
gdje sam počela raditi shema je jednostavna 
— imaš djelo pa tražiš počinitelja. Ti privre
di je drukčije. Imaš neku informaciju, prija
vu od građana, SDK, interne kontrole i on
da moraš čeprkati, njuškati, tu su razgovori, 
provjere, prismotre i pretresi. Može se do
goditi da radiš mjesecima, a na kraju — 
ispadne sitnica.

• Nije baš uobičajeno vidjeti djevojke 
na tom poslu !

— Završila sam za animatora kulture i 
dobila ugovor od SUP-a Šibenik za školo
vanje na Višoj školi za. unutrašnje poslove 
u' Zagrebu. Sama sam se financirala, a oni 
su osigurali posao. Završila sam u roku, ra
dila sam prvo na klasičnom kriminalitetu, 
a sada sam ovdje. Bilo nas je samo četiri 
djevojke u klasi, doista je neobičan posao 
za žensko. Meni nitko nikad nije radio u 
miliciji, nego sama sam jednostavno, otkrila 
da je ovo zanimljiv, atraktivan posao.

• I težak, kažeš !
— Mi radimo uvijek. To je kontinuirani 

posao. I Osmi marta i Prvi maja i ljeto... 
A tako je teško ponekad doći do pravog re
zultata. Svi znamo da ima mita, a u praksi 
je to gotovo nemoguće dokazati. Ili, pak, 
malverzacije s poskupljenjima. Hi, ako ste 
čuli za slučaj s trgovanjem materijalom za 
ribolov, nemojte spominjati ime, taj čovjek 
je bio pod prismotrom od 1980. godine, a tek 
prije nekoliko mjeseci slučaj je završen. Tre
ba jako puno napora za takve- slučajeve. Ce

sto »upadnemo« u poslovanje raznih orga
nizacija. Tako smo u nekoliko »upada« ne
davno otkrili po stotinjak milijuna manjka. 
Najčešće otkrijemo zloupotrebu položaja, ne
savjesno privredno poslovanje, ilegalnu trgo
vinu i privredne prekršaje.

• Kako kolege prihvaćaju djevojku u 
»muškom« poslu?

— Prvo je bilo malo nepovjerenja, a sa
da me razumiju, dapače, nastoje da me po
štede od najtežih poslova. Mi znamo raditi 
noću, a ujutro opet nastaviti normalno rad
ni danj Bilo je i tragikomičnih situacija. 
Naše auto za uviđaje je marke »Lađa« i 
znate, kad je ono bilo u Pirovcu kaže jedan 
kolega da ide s Lađom tamo, a ostali njemu 
da kako će voditi djevojku gdje se puca. 
Inače, ima i prednosti što sam žensko. Reci
mo možemo kolega i ja negdje gdje zahtije
va zadatak odglumiti da smo mladi par, ne
mojte to pišati da ne shvate »štos«, a zapra
vo mi »njuškamo«. Jednom mi se dogodilo 
da je u stanici jedan privredni delikvent zvi
ždao za mnom, jer izgledam prije kao stran
ka, nego radnik milicije.

* Zviždanje smeta?
— Ma ne, nije curama to mrsko, mislim 

inače. Meni više smeta drugo. Studiram da
lje pravo, pjevam u »Kplu«, izlazim u kafi
će, ne nosim pištolj, ponašam se kao i svaka 
druga djevojka, a onda čujem kako netko 
govori »Znaš ona radi u miliciji.« Pa u dru
štvu umuknu, ponekad izbjegavaju kontakt, 
kao .neće da imaju posla...

Z. ševerdija

Klapa »Bonaca«

„Bilice"
kao „Bonaca"

Na nastupu u zagrebačkoj dvorani »Lisinski«,
gaje su bili gosti Miše Kovača, članovi klape »Bilice« zapjeva
li su pod novim imenom — »Bonaca«.

»Do promjene imena došlo je na inzistiranje produ- 
e prve Ploče, snimljene u »Jugotonu«, kao i naših 

najbližih suradnika, koji nešto znače u jugoslavenskoj glazbi: 
'Htjeli su da nam ime bude manje lokalno, a više tipično dal
matinsko. Nadam se da time, nismo puno naljutili naše pokro
vitelje, Mjesnu zajednicu Bilice. Mi smo im i te kako zahvalni 
za pomoć koju pružaju u radu klape« — objasnio nam je gla
zbeni voditelj »Bilica« Ivo Mikuličin.

Modernizacija lokalnih cesta-

Prva LP-ploča klape »Bo
naca« nosi naziv »Dalmacijo, 
slušaj ovo...« po jednoj od 
pjesama, <koje su snimljene. 
Riječ je o skladbama Duška 
Šarca, Nikice Kalođere, Arse
na Dedića, uglazbljenim na 
tekstove Krste Jurasa, Arse
na Dedića, Pere Picukarica, 
Davora Mojaša, Jakše Fiamen 
ga, Drage Britvića i mlade 
16-godišnje Sibenke Žane Ra- 
đetić.

— Žanine pjesma je o Ši
beniku. Spominje se Kanal, 
lanterne, sv. Ana... Mi smo 
odmah prihvatili i pjesmu 
»Dalmacijo, slušaj ovo...« 
Arsenove su skladbe drukči
je, posebne, njegove. Posebna 
je i glazbena pratnja, koja je 
suvremena. Malo smo pobjeg
li od gitara i mandolina. Sma
tram da smo sve mogli snimi

ti i bolje, ali, kažu, nije loše. 
Uostalom, čut ćete, kad se 
ploča pojavi u prodaji. — pri
čao nam je Joško Lugović, 
najstariji član klape.

Prvijenac klape »Bonaca«, 
na kojemu je lako uočljiv so
lo Nenada Petkovića, pojavit 
će se na tržištu u početku 
ožujka. Za one, koji ne prate 
baš pomno šibensko klapsko 
pjevanje, spomenut ćemo i 
imena članova klape: Zdrav- 
ko Andabaka (prvi tenor), 
Goran Gulin (drugi tenor i 
gitara), Nenad Petković (dru
gi tenor i solist), Ivo Mikuli
čin (drugi tenor i glazbeni vo
ditelj), Dinko Lugović i Želj- 
ko Nakić (baritoni), Luka Za- 
ninović i Joško Lugović (ba
sovi).

Z. Š.

i

Više želja nego novca Školstvo

Zelja za asfaltnim cestama u šibenskom kraju i ove će 
godine biti više nego sredstava, dade se zaključiti iz diskusije 
na prvoj ovogodišnjoj sjednici skupštine Općinskog SlZ-a za 
ceste.

U planu SlZ-a je modernizacija dvadesetak kilometara lo
kalnih prometnica: Gaćelezi — Bribirske Mostine (6 km), Da
nilo Gornje — Slivno (2,8), Kruševo — granica s općinom 
Trogir (3,5), Bribir — Piramatovci (1,2), Kašjć — Banjevci 
(1), Plastovo — Dubravice (1,5). te uređenje prometnica kroz 
Bratiškovce (4,3) i Ždrapanj (1 kilometar)..

vjesno zbog povećanih troško
va koje bi prouzročila grad
nja kanalizacijskih kolektora.

Z. S.

»PJESMA«
U MUZEJU

Usuglašavanje
programa upisa

Prema privremenom finan
cijskom planu SlZ-a u prvom 
tromjesečju ove godine za odr 
žavanje cesta bit će osigura
no oko 7 milijuna dinara, a 
za investicijsko održavanje 
oko 74 milijuna.

Prema riječima Luke Nini- 
ća, rukovoditelja radne zajed
nice, s obzirom na ograniče
nost sredstava, mjesnim zaje
dnicama koje žele asfaltnu 
vezu do svog mjesta preostaje 
da pokažu više inicijative i 
da te probleme rješavaju os-

lanjaljući se većim dijelom na 
svoje snage i pomoć radnih 
organizacija.

Što se tiče gradskih promet
nica među značajnijim pla
novima za ovu godinu su već 
započeti proboj iz Ulice Bo
risa KidriČa do »Plavog ne
bodera«, rekonstrukcija dijela 
Ulice Borisa KidriČa, nasta
vak radova na spoju Skopske 
ulice i Ulice Matije Gupca i 
uređenje Varaždinske ulice. 
Dovršenje tehnološke ceste, 
■iako planirano, zasad nije iz-

163. povremena izložba Muzeja 
grada Šibenika što će biti posta
vljena od 2. do 12. veljače nosi 
naziv »Pjesma nas Je održala«, 
a predstavlja zbirku fotografija 
i faksimila sjećanja ličnosti iz 
naše revolucije vezanih uz parti
zanske scenske priredbe u El 
Shattu i južnoj Italiji krajem 
drugog svjetskog rada. Otvorenje 
je sutra u 12 stoti, a izložbu je 
priredio Muzej književnosti i po 
zorišne umjetnosti Bosne i Her
cegovine iz Sarajevo. Autorica iz
ložbe i prigodnog kataloga Je 
Mirjana Grakovlć, a ostvarili su 
je Halid Dizdarevlć i Pero GU- 
gorić.

B. P.

Komitet za odgoj i obrazovanje razmatrao je planove upi
sa u usmjereno obrazovanje za ovu godinu i za naredno peto- 
godište. Planovi su, zapravo; tek prijedlozi saveza samouprav
nih interesnih zajednica usmjerenog obrazovanja u Republici.

x Članovi Komiteta nisu imali većih primjedbi na predlože
ni plan upisa. Tako je umjesto dva odgojno obrazovna odjelje
nja predloženo da bude jedan uz 'još jedan u kulturi. Također 
je prijedlog da se umjesto dva tehnološka odjeljenja otvori je
dno, a ono drugo prebaci u prehrambenu struku, te da se 
smanji broj odjeljenja trgovačke struke jer sada ima preko 
400 nezaposlenih trgovaca na SIZ-u za zapošljavanje. Konačni 
prijedlog bit će predočen na usvajanje delegatima Vijeća udru
ženog rada.

Petogodišnji planovi upisa doneseni su samo na razini na
še općine prema broju učenika u osnovnim školama. Tako je 
predviđeno da će krajem narednog srednjoročja u usmjerenom 
obrazovanju biti oko 3.800 učenika, a 450 će ih ‘'se obrazovati- 
uz rad. Iako su predložena i usmjerenja ona će biti konačna, 
tek nakon usuglašavanja s republičkim planovima o usmjere
nom obrazovanju.

J. P.
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Sto kažu 
građani
Mama, kupi mi
Najnormalnije stvari postaju sve više nepristupačnima, ili 

U manjoj mjeri pristupačnima. Oduvijek kljukani savjetima o 
tome kako su vitamini i ostali hranjivi sastojci iz voća i po
vrća prijeko potrebni svakome, a osobito generaciji koja raste 
i starijima, izlaskom na tržnicu i sasvim letimičnim pogle
dom u novčanik, svakodnevno upadamo — u nedoumicu. I 
dok neki za prehranu mogu izdvojiti više od »jačeg« mjeseč
nog osobnog dohotka, mnoge domaćice koje rastežu jednu 
plaću na povik djeteta »Mama, kupi mi mandarinke!« mora
ju malome, koji ne zna vrijednost 500 dinara, odgovoriti da 
i nisu baš najbolje, jer su prskane nezdravim preparatima. 
Umirovljenike naravno, nismo zaboravili!

Josip Kulušić, šef kuhinje u hotelu »Ja
dran«: —- SvakK>dnevno< sam na tržnici, 
jer mi je nabava posao. Mogu reći da su 
cijene poprilično skočile, kao i sve ostalo. 
Preko noći sve poskupljuje i taj se la
nac ne prekida niti ovdje. Istina, ponuda 
diktira cijene pa je i bolje kada je izbor 
bolji kap što je danas slučaj.

Jovica Ožegović, student: — Studiram 
u Zagrebu u vjerujte mi, znam što je 
skupoća. Sve poskupljuje, izuzetaka- ne
ma, a nema ni osobite razlike u cijena
ma. na zagrebačkoj i našoj tržnici. Pros
ječnom radnom čovjeku sve je skupo, o 
umirovljenicima da' i ne govorim. Sto 
nam preostaje doli nadati se da će ipak 
sve biti! bolje.

Krste Pulić, umirovljenik: — A što će
mo govoriti! Viđate i sami, cijene su sve 
veće i trebalo bi konačno odahnuti, mis- 
lim na -inflaciju. Na tržnici je naravno, 
uvijek skuplje kada je manji izbor. Meni 
je kao umirovljeniku skupo. Osobito sada, 
u siječnju, jer sam potpuno istanjio mi
rovinu. Sljedeća stiže' tek prvoga veljače, 
a ovu smo primili pred Novu godinu .. .-

Radmila Zelenović, medicinska sestra: 
— Cijene su takve da prehrana »odnese« 
Stavu plaću, recimo- moju, a to je oko 
60 tisuća dinara. I muževljeva plaća je 
tu negdje, j ostaje za druge troškove. Da
leko je teže nego nekada, ali gledajući 
kako živi dosta ljudi samo s jednim mje
sečnim primanjem u obitelji, mislim da 
se ne smijem žaliti. Treba danas znati 
plesti, šivati-, popravljati i barem -tu ušte
djeti.

B. PERISA 
(Snimio: V. Pollć)

VOJNA USTANOVA
ZA ODRŽAVANJE I MODERNIZACIJU
STAMBENOG FONDA JNA
Split Topuska 1

raspisuje

OGLAS
za popunu slobodnih radnih mjesta:

1. RUKOVODILAC RADNE JEDINICE ŠIBENIK 
Uvjet:
— završena viša škola građevinskog ili arhitektonskog 

smjera sa dvije godine radnog iskustva u struci ili 
završena srednja škola’ građevinskog ili arhitek
tonskog tehničara sa pet godina radnog iskustva u 
struci

2. REFERENT ZA OPERATIVNO — TEHNIČKE POS
LOVE (jedan radnik)

Uvjet:
— završena srednja škola građevinskog ili arhitek

tonskog smjera sa jednom godinom radnog iskus
tva ii struci'

Opći uvjeti:
— -kandidati se primaju u'službu kao garađanska lica 

na neodređeno vrijeme u mjestu službovanja Šibe
nik

— probni rok 3 mjeseca
— kandidati moraju imati reguliranu vojnu obavezu 

(muškarci).'
— oglas je otvoren 10 dana od dana oglašavanja
Molba, upitnik osnovnih podataka (dobije se u RJ Ši

benik, Trg’ oktobarske revolucije 3), svjedodžba o završenoj 
st. spremi, dokaz o radnom iskustvu i dokaz o reguliranoj 
vojnoj obavezi dostavljaju se Vojnoj ustanovi VSF JNA 
Šibenik, Trg oktobarske revolucije 3, Šibenik.

Nekompletne molbe neće se razmatrati.

ČOVJEČE; (NE)LJUTI ŠE

Satelitske spavaonice
Prastara ljudska dilema, što (ili tko) 

je stariji — kokoš ili jaje, dobiva ovih 
dana svoju moderniju verziju, barem kad 
su u pitanju naše šibenske relacije. Po 
novome nisu više bitni ni kokoš ni jaje 
(neka o tome brine «Prižba«!), za raspra
vu je jedino, neki kažu 15 godina stara 
tek, ideja — GUP (generalni - opći urba
nistički plan) ili PUP (provedbeni urbani
stički plan).

GUP ili PUP ili pak GUP i PUP, di
lema je zaista. Jer, vidite: svaki GUP 
pa i ovaj naši šibenski, traži modus vi- 
vendi tj. oživo tvoren je u PUP-u, a PUP 
se opet ne može ni zamisliti bez GUP-a; 
i GUP bez PUP-a i PUP bez GUP-a, po
jedinačno gledano, beznačajni su, prakti
čno neupotrebljivi, čista »mrtva priroda«. 
Shvaćate? Ne! Ni ja, ali nije važno.

s Važno je jedino da se gradu upravo 
•ovih dana, s GUP-om ili bez njega, ot
varaju perspektive daljnjeg razvoja i to, 
ako je suditi po nekim »diskutabilnim 
intonacijama« tj. usmjerenosti diskutana- 
ta u organiziranoj raspravi — prema Za- 
blaću. Zašto baš prema Zablaću, a ne pre
ma Dubravi, recimo, ili prema mostu kao 
što je onomad bilo usuglašeno — ne znam 
zaista ne znam. A tko ne zna — taj pita! 
Pitam i ja tf. pitao bih, ali ne znam ko
ga, budući da je u sadašnjoj fazi teško 
odabrati pravog sugovornika. Srećom na
išao je moj stari poznanik, ^aško M. po 
vlastitim riječima, tetivi Šibenčanin, ina
če veoma zahvalan kad je u pitanju raz
mjena misli i razmišljanja. Pitam:

# Odosmo prema Zablaću, a? .
— Svi su izgledi! Sluša sam, Čita, os- 

luškiva...
# Nije to loša ideja. Gradu je po

treban izlaz na more. Ovo što ima, to je 
ipak rijeka tj. ušće!

— Ha, ha, ha! smije se Paško. Ta ti 
nije loša!

> Valja iskoristiti šansu koju pruža 
turizam, današnje Zablaće i okolicu mu, 
kako kažu, pretvoriti u jedan novi — sa
telitski grad, jer samo orijentacija na te
šku bazičnu...

— Lakše malo, lakše! Izgleda mi da. 
si sve to nauči ja napamet! A to nije do
bro! Valja, barem od vremena do vreme
na i glavom mućnuti!

Ma, pusti glavu! Ja ponavljam o- 
no što su rekli stručnjaci i ini. Inače, i 
po meni bi širenje grada prema mostu 
bilo tek puko životarenje, stvaranje sa
mo još jednog gradskog naselja, spavao
nice, kako reče jedan...

— Stani, kume> stani! Zaustavi maki- 
nju! Reka sam da znam o tim stvarima. 
Već sam primijetio neke nelogičnosti! Na
zvati Njivice tj, tamošnju orijentaciju 
spavaonicom, a računati na nagli razvoj 
i priraštaj stanovništva po »zablaćkoj va
rijanti« — nisu tu čista konta! Bez spa
vaonica, barem po meni, nema diče tj. 
priraštaja; pusti ti more, šumove, turiz
am, pa i misečinu čak, za dječji priraš
taj triba nešto drugo, jer kad san ja bija 
mlad... .

# Ma, nije riječ o djeci samo! Ori
jentacija prema Zablaću bi, navodno, spri 
ječila demografsko pražnjenje šibenskog 
zaleđa...

— I to mi je jaki argumenat! Ka ono: 
da se Vlasi jadu ne dosite! Pari da do 
»pražnjenja«, po .meni još i više, neće 
doći. ako prihvatimo zablaćku tj. morsku 
rutu razvoja!

# Kad se govori o Zablaću, onda se 
isključivo spominje — satelitski grad! Kao 
da se izbjegava riječ naselje, predio.. ?

— I meni je tu nešto čudno!-A nisam 
čisti laik! A biće oni i u pravu, jer ne 
vidim kako sastaviti grad, ovaj današnji, 
s onim satelitskim, sutrašnjim tj. Zabla- 
ćom, u jednu cjelinu. Ja kontam ovako: 
najprije Mandalina, pa onda vojni objek
ti, pa onda magistrala^ pa potom tvorni
ca — TLM! Ja...

# Ma, ne bi muha ili komarac, a 
kamoli...

— Kakve muhe i komarči sad? I na 
što ti to ciljaš? Na »Solaris« i okolicu, a?! 
Znam ja tebe!

# Nije časna riječ! Ispalo mi... A 
kažu da klorid ili pak flor tvornički, ne
će biti prepreka ipak?

— Ma, ljutilo me i to! Vele ista kon
centracija klprida u Zablaću i na Poljani! 
Je, šipak! Ja sam tute, kod sv. Frane, ja 
najbolje znam! Oni će meni o gustoći, a 
ja ode kad ima, i . teke bavije dišem ka 
tić. I zašto su mirili odma u Zablaću, 
mogli su i teke bliže, a! Ka’ mi hlebinci 
— i to! A kad sam ja bija/..

I onda je Paško još rekao da je bilo 
puno drukčije kad je on bio mlad, na
glasio da bi orijentacija prema mostu i 
dalje preko mosta pretvorila grad u mali 
Rio, da već postoji odluka Općinske skup
štine, te da oni koji je nisu provodili tra
že sada alibi kroz, , tobože stručno, name
tanja nove orijentacije, da GUP tj. PUP

Ja nisam ništa rekao. Niti riječi;
VELIzar

CRNI STUPCI POVODOM JEDNE TRAGEDIJE

Guslari i ^guslarV'
। Usmena predaja načinila je od Marka Kraljevića nacionalnog junaka. Danas (1
i1 se, ‘međutim, sasvim pouzdano zna i prihvaća kao povijesna istina činjenica da । ■
। rečenome niti u snu nije padalo napamet naganjati se sa Musom Kesendžijom iz J
’ prostog razloga što su njih dvojica mogli biti jedino saveznici. Junačina Marko, J
' naime, kao i mnogi drugi zemljoposjednici toga doba bio je najobičniji aga, ek^ i
। sponent turske vlasti i tlaČitelj raje. Kao takav -je i poginuo: od kršćanske ruke, J

kao sultanov vazal negdje u Vlaškoj. I sve se to, ta zabluda, namjerna neistina J
da vrlo lako objasniti: puku je, u onome {vremenu, kada nitko nije bio na njegovoj r

* strani, trebao jedan bajkoviti borac za pravdu, kao emanacija žilavosti i neuništi- J
1 vesti naroda samog i guslar koji će ga opjevati. Tako je sa stvaranjem junaka. J 
1 A zbog Čega su narodu, uz već postojeće, potrebne još i neke nove ŽRTVE? J
i Ruku na srce, od prošlogodišnje tragedije u Pirovcu pa na ovamo, jedino je ,

। nedavna prometna nesreća na sličan način pobudila duhove. Pogibija troje ljudi '
। od kojih dvoje {vrlo, vrlo, mladih, u godinama koje su za sve drugo a samo ne za ,

11 umiranje i osobe u pedesetima sama po sebi toliko je snažna, potresna i ljudska .
* da joj niti kakvi komentari, a nekmoli malomlšćanski, nisu potrebni. Ujutro, nakon (।

, । svega, uz crnu kavu po kafićima i svakoj kancelariji, nastajale su najraznovrsnije
, । i najmaštovitije verzije slučaja. Već u deset sati, na marendi, bilo je nekoliko
, । stotina, »jedinih istinitih« rekonstrukcija u kojima se išlo toliko daleko da se po-
j kapalo žive, sasvim druge ljude i kombiniralo na mnoštvo načina. Ali, zaboga, r
, । kada već »nekoliko tisuća« svjedoka smrti trlju života na Jadranskoj magistrali, ।
, i šireći farse prije bilo kakvog službenog saopćenja, nisu poštivali sami sebe, zbog
11 čega barem Sve nisu pustili da traju, a mrtve da mirno počivaju? Hi je sve , i
< * skupa vrlo, vrlo shvatljivo? Jer, da je drukčije ne bi valjalo. Ne bi bilo priče, । 
J a od nje se sasvim lijepo može »živjeti« nekoliko dana. , ।
, B. PERISA (
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Uoči večerašnje utakmice »Revija« — 
»Voždovac«

Derbi na Baldekinu
Košarkašice »Revije-Elemes« igraju večeras jednu od odlu

čujućih utakmica koja će izravno utjecati na njihov konačni 
plasman. U goste im dolazi beogradski »Voždovac«, a uspješ
nija ekipa imat će lijepe izglede da dobrim igrama do kraja 
prvenstva izbori i plasman u play-offu. Tako razmišljaju sve 
košarkašice šibenskog prvoligaša, a njihov trener Nenad Ama- 
nović dodaje: »U Beogradu smo poraženi tek u finišu utakmi
ce, a nastupili smo bez Nakićeve i Gulinove, naših ključnih 
igračica. Sada smo u kompletnom sastavu, dobro se pripre
mali protekle nedjelje, pa očekujem prvenstveno kvalitetnu 
utakmicu, naravno i nas uspjeh. Siguran sam da će djevojke 
pokazati kako je loša igra u Ljubljani bila samo trenutna sla
bost«.*

Košarkaši »Šibenke« "gostu
ju u Titogradu. U dvorani 
pored Morače uvijek su pru
žali dobre partije i tradicija 
je na njihovoj strani. No, »Bu 
dućnost« je iznenađenje prve
nstva, siguran sudionik za
vršnog doigravanja za koje se 
Šibenčani još moraju izboriti, 
pa će-im ovaj put biti izuzet
no teško. Blijeda igra iz su- 
šreta sa »Slogom« je zabora
vljena. Utakmicom u Titogra
du dokazat ćemo da nam je 
mjesto u završnici među naj
kvalitetnijim ekipama u ze

mlji«, naglasio je pred put 
»junak« prethodnih dviju po
bjeda »Šibenke« Predrag Ša-

Najmlađe košarkašice »Re
vije-Elemes« igrat Će u fi-na- 
Ju kadetskog prvenstva Jugo
slavije koje se od 3. do 5. ve
ljače igra u Subotici. Protiv
nice će im biti * igračice do
maćina »Spartaka«, »Jugoek- 
spresa« iz Leskovca i beogra
dskog »Voždovca«. Šibenčanke 
brane naslov državnih prva
kinja osvojen prošle godine u 
Uroševcu. I, P.

Gimnastičko društvo »Šibenik«, najmlađi sportski kolektiv u Šibeniku, već postiže uspjehe vrijedne 
pažnje (Snimio: M. S. Imamović)

Gimnastičko društvo »Šibenik«

Budućnost je njihova
Šah

ŠTIMAC PRVAK
Prošlog tjedna brojna e- 

kipa šibenskih mladih ša
hista vodila je u Makar- 
skoj borbe za što bolji plas 
man na Prvenstvu Dalma
cije što se igralo u konku
renciji omladinaca, omla- 
dinki, mlađih, i starijih pi
onira. Učenik drugog raz
reda OŠ »Rade Kohčar« os 
mogodišnji Josip Štimac 
neočekivano je osvojio na
slov prvaka u konkuren
ciji mlađih .pionira koja je 
uključivala najmlađe šahi
ste do 10 godina.: Za nas
lov prvaka Dalmacije šti- 
mcu je bilo ' dovoljno 7 
bodova iž 9 partija čime je 
pretekao sve svoje konku
rente, a bilo ih je ukupno 
15.

Lijepu priliku da podije
li prvo mjesto u konku
renciji omladinaca propu
stio Krešimir Romac ne 
sretnim porazom u posljed 
njem, kolu od Objektivno

LIGAŠKI SEMAFOR

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — MUšKI

»SIBENKA« — »SLOGA« 
101:98 (47:46)

ŠIBENIK — Sportska dvorana »Ivo 
Lola Ribar«. Gledalaca 1.500. .Suci: 
Radonjić iz Sarajeva i Kurilić .iž 
Tuzle. 

»SIBENKA«: Livljanić, Gulin 9, 
žurić 17, Kovačevic 15, Kalpić 10, 
Matić 9, Dabić 7, Jablan 4, Sarić 30 
i Slavica,

TABLICA

1. Cibona
2. Zadar
3. Partizan
4. Budućnost
5. Sibenka
6. Jugoplastika
7. C. zvezda
8. Bosna
9. Borac

10. Rabotnički
U. Sloga
12. SI. Olim

pija (-1)

15
15
15
15
15
15
15
15
15
15

15

15

15
11

9
9
8
7
7
7
6
4

3

4

0 1689:1380 30
4 1290:1224 26
6 1445:1428 24
6 1372:1362 24
7 1409:1436 23
8 1337:1335 22
8 1445:1450 22
8 1327:1348 22
9 1304:1320 21

11 1291:1436 19
12 1408:1490 18

11 1315:1423 18

Raspored 16. 
dar, C. zvezda

kola: Bosna — Za- 
— Jugoplastika, Bu-

dućnost — Sibenka, Sloga — Cibo- 
na, Rabotnički, Smelt Olimpija — 
Partizan. Igra se 1. veljače.

slabijeg protivnika. Time 
se Romac morao zadovo
ljiti petim mjestom. Nešto 
slabije od očekivanja pro
šli su Volarov na šestom 
i Tesla na dvanaestom 
mjestu između. 29 natjeca
telja.

U natjecanju omladinki 
Katarina Đodig je zauze
la 10. mjesto što joj osi
gurava nastup na omladin
skom prvenstvu Hrvatske.

Među starijim pionirima 
od šibenskih predstavnika 
najbolje se plasirao pionir 
ski prvak grada Mario Ma 
lenica osvajanjem 9. mje
sta u konkurenciji 38 na
tjecatelja. Tambača je 10. 
Poslek 12, a Kljajić 13. što 
se može ocijeniti solidnim 
plasmanom s obzirom ha 
to da je riječ o mladim ša 
histima kojima je ovo pr
venstvo, praktički bilo prvo 
jače natjecanje.

T. M.

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — ŽENE 

»JEŽIĆE« — »REVIJA r ELEMES« 
84:75 (46:33)

LJUBLJANA — Dvorana na Ježići. 
Gledalaca 300. Suci: Laborović iz 
Zagreba i Coce iz Sarajeva.

»Revija - Elemes«: Skugor4, Nakić 
13, Crvak, Gulin 4, Milković 29, An- 
tić 2, Piplović 2, Jajac 21. Baranović 
i Grubisić.

TABLICA

ID Ježića 
Partizan 
Jedinstvo AIDA 
Voždovac (-1) 
Kraji. auto MK 
Crvena zvezda 
Revija Elemcs 
Monting 
željezničar 
Bosna 
Radnički 
Servo Mihalj

15 13 2 1208: 972 26
15 13 2 1229:1063 26
15 11 4 1085:1012 22
15 9 6 1032:1010 17
15 8 7 1100:1117 16
15 8 7 1140:1165 16
15 7 8 1175:1151 14
15 7 8 1157:1174 14
15 6 9 1098:1115 12
15 5 10 1128:1209 10
15 2 3 1045:1221 4
15 1 14 1040:1228 2

U 16. kolu. 1. veljače Igraju: Par
tizan — Servo Mihalj, Radnički — 
Bosna, Crvena zvezda — ID Ježića, 
Revija - Elcmes — Voždovac, Kra
jina auto ■ MK — Jedinstvo AIDA, 
željezničar —- Monting.

Pripremio: RADE TRAVICA

Gimnastičko društvo »Šibenik« osnovano je potkraj pro
sinca 1984. godine, ali je okupljanje i vježbanje zaljubljenika 
u gimnastiku počelo nešto ranije, 1982. godine, kada su se 
u okviru »Partizana« organizirali kao posebna sekcija. No, i 
tako kratko razdoblje rađa bilo je dovoljno za prve uspjehe.

Naime, na prvenstvu Hrvat
ske za pionire osvojili su tre
će mjesto kao momčad, dok 
je Draganu Vlahovu, inače 
članu republičke reprezentaci
je: pripalo drugo mjesto. Pio
nirke su na Istom prvenstvu 
bile pete. Na prva dva turni
ra gradova Hrvatske u gim
nastici. koji su održani u stu
denome i prosincu prošle go
dine u . Čakovcu i Osijeku, 
šibenski su gimnastičari osvo
jili treće mjesto. Rezultati su 
utoliko vrijedniji ako se ima 
u. vidu da članovi vježbaju u 
•krajnje skhomnim uvjetima: 
svakodnevne treninge održa
vaju u dvoranama »Partizan« 
i MMŠC-a, dok dva dana u 
tjednu imaju treninge u dru
štvenim prostorijama MZ Va
roš, ' veličine petnaestak čet
vornih metara-.

Košarka

Polufinale 

kadetskog 

prvenstva 

Jugoslavije

Kadetkinje 
„Revije^ 

prvakinje

Rezultate su postigli prije 
svega zahvaljujući upornom 
i sistematskom radu, pod ru
kovodstvom trenera Krunosla- 
va Perkovića i' devet amater
skih voditelja. U društvu se 
okuplja i najmlađi uzrast, dje 
ca od 6 do 8 godina, sada ih 
ima oko pedeset. Treba istak
nuti aktivnost na polju od
goja i omladinskog rada. U 
društvu je osnovana pionirska 
organizacija, a uspješno rade 
i aktivi SSOH i SKJ. Najveći 
dio sredstava za djelatnost 
dobivaju od SlZ-a za fizičku 
kulturu, a ostatak osigurava
ju pomoću šibenskih radnih 
organizacija..

Iako društvo čini takoreći 
prve korake, ipak je po svo-, 
ji-m uspjesima poznato i iz
van Šibenika, tako da im je 
Gimnastički savez Hrvatske 

U Šibeniku je održano polufinale kadetskog prvenstva 
Jugoslavije u košarci na kojem su sudjelovale momčadi: 
»Partizan« iz Beograda, »Budućnost« iz Titograda i do
maćin »Revija — Elemes« Nakon trodnevnog natjecanja 
košarkašice »Revije — Elemes« zasluženo su osvojile prvo 
mjesto i plasirale se u finale kadetskog prvenstva što će 
se održati u Subotici, Šibenske su košarkašice pobijedile 
»Budućnost« 95:63, a zatim »Partizana« sa 85:54. U trećem 
susretu košarkašice »Partizana« pobijedile su »Budućnost« 
73:59.

Košarkašice »Revije — Elemes« igrale su u sastavu: 
Ventura Antić, Zoričić, Jakovljević, Bura, Nakić, Crvak, 
Jurković, G. Perišić, Baranović i M. Perišić. R. T.

(Snimio: M. S. Imamović)

povjerio da na proljeće orga
niziraju 3. turnir gradova..

M. S. IMAMOVIĆ

Sportski vikend
Nedjelja, 2. veljače. 

1986. godine
MALI NOGOMET: Dvora

na »Ivo Lola Ribar«: 
od 9 do 12 sati: Polufi
nale 14. tradicionalnog 
turnira »^emorijal Mla
dena Škugora«

KOŠARKA: Dvorana »Ivo 
Lola Ribar«:
11.00 sati: Osvit-Poliplast 
— DOŠK
13 .00 sati: Galeb-TLM — 
Sibenka

MALI NOGOMET: Dvora
na »Ivo Lola Ribar«:.
14 .00 sati: Finale 14. tra
dicionalnog turnira »Me- 
morijal Mladena Škugo
ra«
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Na osnovi člana 40. Zakona o građevinskom zemljištu 
(»Narodne novine«, bboj 54/80) i člana 3. Odluke o davanju 
na korištenje građevinskog zemljišta (»Službeni vjesnik op
ćina Drniš, Knin i Šibenik«, broj 14/83), Skupština općine 
Šibenik na 47. sjednici Vijeća udruženog rada od 27. pro
sinca 1985. godine, na 47. sjednica Vijeća mjesnih .zajed
nica od 27. prosinca 1985. godine i na 47. sjednici Druš
tveno — političkog vijeća od 27. prosinca 1985. godine, do
nosi >

RJEŠENJE
1. Određuje se provođenje natječaja za davanje na ko

rištenje neizgrađenog građevinskog zemljišta u društvenom 
vlasništvu radi izgradnje obiteljskih stambenih zgrada na 
području- Mjesne zajednice Vidici.

Natječaju se izlažu građevinske parcele:

Br. 
parcele

Površ. 
u m2

TiP 
objekta

Poč. 
cijena

Jam. 
čevina

3492/5 575 m2 P+2 1.437.500 71.875
3491/9 480 m2 P+2 1.200.000 60.000

2. Za građevinske parcele utvrđeni su uvjeti- uređenja 
prostora.

3. Parcela ima pristup s javnog puta.
4. U početnoj visini naknade sadržani su troškovi prip

reme zemljišta i renta.
5. Rok izgradnje objekta je dvije godine računajući od 

dana pravomoćnosti- rješenja o dodjela.
6. Ugovor o međusobnim pravima i obvezama dužan je 

novi korisnik sklopiti u roku od 30 dana od dana pravo
moćnosti rješenja o dodjeli.

7. Novi korisnik dužan je platiti naknadu u roku od 
30 dana od dana potpisivanja Ugovora o međusobnim pra
vima i obvezama.

8. Jamčevina se polaže u iznosu od 5 posto od početne 
cijene na žiro — račun 34600-783-21 — Naknada za -Jacio 
lizinano zemljište općine Šibenik

- 9. Uz ponudu se mora priložiti:
a) dokaz o stambenom statusu
b) potvrda o godinama radnog staža
c) potvrda o broju članova obitelji
d) potvrda o sudjelovanju u NOR-u
e) dokaz o oduzimanju zemljišta (važi za bivše vlas-, 

nike)
i) potvrda o uplaćenoj jamčevini

10. Ponude se podnose u roku od 15 dana od posljed
njeg dana objavljivanja natječaja.

Rješenje o objavljivanju natječaja objavljuje se na og
lasnoj ploči Skupštine općine Šibenik, u Mjesnoj zajednici 
»Vjesniku« i »Šibenskom listu«.

11. Natjecati se mogu svi građani-.
12. Najpovoljniji sudionik u natječaju za davanje na ko

rištenje građevinskog zemljišta radi izgradnje obiteljske 
stambene zgrade je sudionik koji postigne najveći broj 
bodova uz prihvaćanje uvjeta natječaja.

Ako dva ili više sudionika imaju isti broj bodova, po
voljniji je onaj koji je ponudio veću novčanu naknadu.

13. Ako sudionik u natječaju, čija je ponuda ocijenjena 
kao najpovoljnija, odustane od ponude nakon pravomoć
nosti rješenja, o prihvaćanju ponude, gubi pravo na pov
rat jamčevine, a zemljište će se dati sljedećem najpovolj
nijem sudioniku.

-14. Sudioniku koji ne uspije u natječaju vratit će se 
uplaćena jamčevina u roku od 30 dana od dana pravomoć
nosti rješenja Natječajne komisije.

15. Svaki se sudionik može natjecati za više parcela, a 
na korištenje može dobiti samo jednu građevinsku parcelu.

16. Ponude za natječaj šalju še poštom u zapečaćenom 
omotu s oznakom »Ne otvaraj za natječaj na Vidicima«.

17. Ponude za natječaj dostavljaju se Upravi za imovin
sko -pravne poslove.

18. O vremenu i mjestu utvrđivanja rezultata raspisa
nog natječaja bit će obaviješteni svd sudionica prije sjed
nice Natječajne komisije.

19. Sve ostale informacije mogu se dobiti u Skupštini 
općine Šibenik, Upravi za imovinsko pravne poslove, soba 
broj 38 ili na telefon 22-766 lokal 38.

Broj : 08-9535/85 ,
Šibenik, 27. prosinca 1985. godine

| SKUPŠTINA OPĆINE ŠIBENIK
PREDSJEDNIK 

SKUPŠTINE OPĆINE 
Duško Kronja, v. r.

PREDSJEDNIK
VIJEĆA UDRUŽENOG RAĐA
Stipe Baljkas, v. r.

PREDSJEDNIK
VIJEĆA MJESNIH ZAJEDNICA

Zdravka Ercegović, v. r.
v PREDSJEDNIK

DRUŠTVENO — POLITIČKOG VIJEĆA
Silno Dobrota, v. r..

Na osnovi člana 40. Zakona o građevinskom zemljištu 
(»Narodne novine«, broj 54/80) i člana 3. Odluke o davanju 
na korištenje građevinskog zemljišta (»Službeni vjesnik op
ćina Drniš, Knin i Šibenik«, broj 14/83), Skupština općine 
Šibenik na 47. sjednici Vijeća udruženog rada od 27. pro
sinca 1985. godine, na 47. sjednici Vijeća mjesnih zajed
nica od 27. prosinca 1985. godine i na 47. sjednici Druš
tveno — političkog vijeća od 27. prosinca 1985. godine, do
nosi

Kinematografi

RJEŠENJE
1. Određuje se provođenje natječaja za davanje na ko

rištenje neizgrađenog građevinskog zemljišta u društvenom 
vlasništvu radi izgradnje obiteljskih stambenih zgrada na 
području Mjesne zajednice Subićevac u Šibeniku.

Natječaju se izlažu građevinske parcele:
B* 

parcele
Površ.

* u m2 TiP objekta
Poč. 

cijena
Jam.

Čevina

848/25 389 m2 VP+1 972.500 48.625
848/40 494 m2 VP+1 1.235.000 61.750
848/50 388 m2 VP+1 . 970.000 48.500
848/58 519 m2 VP+1 1.297.500 64.875

ŠIBENIK: američki film »Po
sljednji ratnikov zadatak« 
(do 5. II)
američki film »Žena u cr
venom« (od 6. do 11. II)

TESLA: američki film »Po
vratak sedmorice ’ veličan- 
svetnih« (. II)
engleski film »Trag vodi u 
Soho« (2. II)
američki film »Ubojica u 
kući« (od 3. do 5. II) 
američki film »Ne pucaj u 
nasljednicu« (od 6. do 9. II)

20. APRILA: francuski film
• »Oaza djevojaka na stran

putici« (do-2. II)
grčki film »Mačji sindrom« 
(od 3. do 6. II)
američki film »Zločin i stra 
sti« (od 7. do 9. II)

2. Za građevinske parcele utvrđeni su uvjeti uređenja 
prostora.

3. Parcela ima pristup s javnog puta.
4. U početnoj visini naknade sadržani su troškovi prip

reme zemljišta i renta.
5. Rok izgradnje objekta je dvije godine računajući od 

dana pravomoćnosti rješenja o dodjeli.
6. Ugovor o. međusobnim pravima i obvezama dužan 

je novi korisnik sklopiti u roku od 30 dana od dana pra
vomoćnosti rješenja o dodjeli.

7. Novi korisnik dužan je platiti naknadu u roku od 
30 dana od dana potpisivanja Ugovora o međusobnim pra
vima i obvezama.

8. Jamčevina se polaže u iznosu od 5 posto od početne 
cijene na žiro — račun 34600-783-21 — Naknada za nacio
nalizirano zemljište općine Šibenik.

9. Uz ponudu se mora priložiti-:
a) dokaz o stambenom statusu
b) potvrda o godinama radnog staža
c) potvrda o broju članova obitelji
d) potvrda o sudjelovanju u NOR-u
e) dokaz o oduzimanju zemljišta (važi za bivše vlas- 

nike)
f) potvrda o uplaćenoj jamčevini*

10. Ponude se podnose u roku od 15 dana od posljed
njeg dana objavljivanja natječaja.

Rješenje o objavljivanju natječaja objavljuje se na og
lasnoj ploči Skupštine općine Šibenik, u Mjesnoj zajednici 
Šubićevac, »Vjesniku« i »Šibenskom listu«.

li. Natjecati se mogu svi građani.
12. Najpovoljniji sudionik u natječaju za davanje na 

korištenje građevinskog zemljišta radi izgradnje obiteljske 
stambene zgrade je sudionik koji postigne najveći broj 
bodova uz prihvaćanje uvjeta natječaja.'

Ako dva ili više sudionika imaju isti broj bodova, po
voljniji je onaj koji je ponudio veću novčanu naknadu.

13. Ako sudionik u natječaju, čija je ponuda ocijenjena 
kao najpovoljnija, odustane od ponude nakon pravomoć
nosti rješenja o prihvaćanju ponude, gubi pravo na pov
rat jamčevine, a zemljište će se dati sljedećem najpovolj
nijem sudioniku.

14. Sudioniku koji ne uspije u natječaju vratit će se 
uplaćena jamčevina u roku od 30 dana od dana pravomoć
nosti rješenja Natječajne komisije.

15. Svaki se sudionik može natjecati za više parcela, a 
na korištenje može dobiti samo jednu građevinsku parcelu.

16. Ponude za natječaj šalju se poštom u zapečaćenom 
omotu s naznakom »Ne otvaraj, za natječaj na Subićevcu.«

17. Ponude za natječaj dostavljaju se Upravi za imovin
sko pravne poslove.

18. O vremenu i mjestu utvrđivanja rezultata raspisa
nog natječaja bit će obaviješteni svi sudionici prije sjed
nice Natječajne komisije.

19. Sve ostale informacije mogu se dobiti u Skupštini 
općine Šibenik, Upravi za imovinsko pravne poslove, soba 
broj 38 ili na telefon 22-766 lokal 38.

Broj-: 08-9535/85
Šibenik, 27. prosinca 1985. godine

SKUPŠTINA OPĆINE ŠIBENIK
X

PREDSJEDNIK 
SKUPŠTINE OPĆINE 

Duško Kronja, vi r. 
r IPREDSJEDNIK
VIJEĆA UDRUŽENOG RADA
Stipe Balijkas, v. r.

Dežurna ljekarna
CENTRALA, Ulica B. Kid- 

riča bb (do 7. II)

Iz matičnog ureda
Rođeni

Dobili kćerku
Živan i Ljiljana Čogelja, 

Stevan i Marija Dragović, Ste 
van Nadoveza, i Radojka Lap- 
čić.

Dobili- sina
Jovan Stolić i Lidija Jemb- 

rih-Topić, Damir i Javorka 
Knežić, Zdravko i Nena Pe- 
ran, Gojko i Marija Pavaso- 
vić, Mile i Janja Šišak.

Vjenčani
Sandra Jurišić i Boris Zori- 

ca, Jasna Đidara i Darko Du- 
libić, Biserka Svirčić i Bore 
BelakuŠić, Zdenka Belamarić 
i Ozren Lacmanović.

Umrli
Katica Mraović (70), Marija 

Batagelj (84), .Stipe Višnjić 
(74), Dragomir Papeša (63), 
Marija Tury ^3). Mirko Liva- 
ković (54), Mara Erceg (85), 
Josip Koloper (67), Mati ja Ba- 
nović (55), Vesela Radovčić 
(84), Niko Pilić (61), Branko 
Potkonjak (36), Jurka Cuklin 
(76), Ivan Jakoliš (65), Marija 
Škugor (51).

DALI KRV
U Službi za transfuziju Me

dicinskog centra- u Šibeniku 
dobrovoljno su dali krv: Sreć
ko Pavlović (Klub DDK Cr
venog križa), Vitomir Juričev 
(Vodice), Zoran Nogulić. Moj. 
mir Hrabrov i Ivan Bačić 
(MTRZ), Vladimir Potočki, 
Božidar Belajac, Miljenko Bo- 
ban i. Bore Rak (TLM), Darko 
Tintić, Pavao Tekičić, Josip 
Drlja, Dušan Kovačević, Jere 
Gracin, Zvonko Ercegović i 
Željan Bego (Primošten),*Jan- 
drija Verović i Joso Verović 
(Šibenik).

Općinska organizacija Crve
nog križa zahvaljuje svim da
rovateljima.

PREDSJEDNIK
VIJEĆA MJESNIH ZAJEDNICA 

Zdravka Ercegović, v. r.
PREDSJEDNIK ‘ 5 k '
DRUŠTVENO —• POLITIČKOG VIJEĆA
Simo Dobrota, v. r. .

Kretanje brodova 
»Slobodne plovidbe«
JABLANICA — u Heroyi, 

ŽIRJE — na putu za Bahiu 
Blancu, BIHAĆ — u Genovi, 
Subićevac — na putu za 
Antverp DINARA — na putu 
za Rijeku, KNIN — na putu 
za SAD, BARANJA — u Kar- 
deljevu, KORNAT — u Xia- 
menu, MURTER —- u Tilberi- 
ju, PROMINA — u Chioggi, 
ŠIBENIK — na putu za Ben- 
gazi, DRNIŠ — u Raši; PRI- 
MOŠTEN — u Tripoliju, KRA 
PANJ — na putu za Ahus, 
PRVIĆ — u Mansi el Bregi, 
ROGOZNICA — u Tobruku, 
KRUŠEVO — u Šibeniku. KR
KA — u Molfetti.
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MALI OGLASNIK
TELEFON: 23-668

PRODAJEM sjeme kanadskih 
bundeva, koje rastu do 100 kg. 
Posjedujemo bijele, crvene, 
zelene i žute. Cijena jedne 
kesice 100 dinara. Sjeme ka
nadske boranije koje mahuna 
raste do 1 m cijena jedne 
sjemenke iznosi 20 dinara. Ja
gode stalnorađajuće humelo- 
ve koje rastu uz pritku od 2 
m. Cijena jednog živica 30 
dinara. Maline visokorodne 
koje rađaju dvaput godišnje. 
Cijena jedne sadnice je 40 di
nara. Šaljemo i uputstvo za 
sijanje ovih kultura. Zoran 
Stanković, Borisava Stefano- 
vića 1/4, 37240 Trstenik, te
lefon (037) 713-462. (2312)

/------------------------------------------------------------- >
Na osnovj. člana 40. Zakona o građevinskom zemljištu 

(»Narodne novine«, broj 54/80 i Člana- 3. Odluke o davanju 
na korištenje građevinskog zemljišta (»Službeni vjesnik 
općina Drniš, Knin i Šibenik«, broj 14/83) Skupština općine 
Šibenik na 47. sjednici Vijeća udruženog rada od 27. pro
sinca 1985. godine, na 47. sjednici vijeća mjesnih zajednica 
od 27. prosinca 1985. godine i na 47. sjednici Društveno —- 
političkog vijeća od 27. prosinca 1985.,godine, donosi ,

RJEŠENJE
1. Određuje se provođenje natječaja za davanje na ko

rištenje neizgrađenog građevinskog zemljišta u društvenom 
vlasništvu radi izgradnje obiteljskih stambenih zgrada na 
predjelu Mjesne zajednice Baldekin II — Škopinac.

r---------------------------------------------------------------i

OBAVIJEST IZ RO »PRIŽBA«
Rasprodajemo nesilice teške u prosjeku 2 kg radi 

uobičajene zamjene jata. Cijena po komadu 500 di- I 
nara.

Prodaja se vrši svaki dan od 7 do 14 sati, (osim 
nedjelje) na farmi nesilica Tromilja — Gradina od 
1. do 25. veljače 1986. godine.
<>

U SJEĆANJE

PRODAJEM zemljište uz mo
re 628 četvornih metara u u- 
vali Koromašnja na otoku 
Žirje. Dozvola gradnje i čist 
prijenos. Informacije na tele
fon (041) 436-609. (2313)

Natječaju se izlažu građevinske parcele:
Br. 

parcele
Površ. 
u m2

TiP 
objekta

Poč. 
cijeha

Jam
čevina

3111/39 362 m2 P+l 905.000 45.250
3111/40 427 m2 P+l 1.067.500 53.375
3111/41 501 m2 P+l 1.252.500 62.625
3111/42 422 m2 P+l 1.055.000 52.750

2. Za građevinske parcele utvfđenpsu uvjeti uređenja
prostora.

Dana 1. veljače 1986. navr
šava se tužna i bolna godina 
od prerane smrti naše drage 
i nikad prežaljene supruge i 
majke

EMANUELE
ŽIVKOVIĆ

TRAŽIM KV frizerku za rad 
u salonu. Informacije na tele
fon 28-965. (2314)

MIJENJAM trosoban stan u 
Kninu za odgovarajući ili ma
nji u Šibeniku. Ponude na te
lefon 61-699. (2315)

ČUVALA bih jedno ili dvoje 
djece u jutarnjim satima. Ja
viti se na adresu: Borisa Kid- 
riča 60/11. (2316)

DVOJICA MLADICA traže 
dvokrevetnu sobu bliže centru 
grada. Javiti se na telefon 
24-448. (2317)

X HARMONIKU — narodne i 
zabavne pjesme podučava is
kusan nastavnik. Telefon: 

25-214. (2318)

Na. temelju odluke Rad
ničkog savjeta Doma umi
rovljenika Šibenik od 28. 
siječnja 1986. godine ras
pisuje se

PONOVNO 
JAVNO 

NADMETANJE
za prodaju vozila 

KOMBI-ZASTAVA
1500 TK, god. proizvodnje 

1980.
Početna cijena je 164.000 

dinara.
Javno nadmetanje održat 

će se u prostorijama Do
ma. 14. veljače 1986. u 10 
sati, a zainteresirani vozi
lo mogu pogledati istog 
dana. Nadmetanju mogu 
pristupiti sve fizičke i pra
vne osobe koje prije počet
ka polože jamčevinu u iz
nosu od 10 posto od počet
ne cijene.

Sudionici u natjecanju 
dužni su kod sebe imati 
osobnu kartu.
X<

OBAVIJEST
Za sve u vezi s oglasima, na* 

tječajima, zahvalama, osmrtnica
ma malim oglasima, reklamnim 
porukama, pretplatom, reklama
ma, željama sluSalaca za« Radio- 
-Šibenik, obavijestima možete se 
obratiti na telefonski broj naSe 
Propagandne službo 23-668.

3. Parcela ima pristup s javnog puta.
4. U početnoj visini naknade sadržani su troškovi prip

reme zemljišta i rente.1
5. Rok izgradnje objekta je dvije godine računajući od 

dana pravomoćnosti rješenja o dodijeli.
6. ^Ugovor o međusobnim pravima i obvezama dužan je 

novi korisnik sklopiti u roku od 30 dana od dana pravomo
ćnosti rješenja o dodjeli.

7. Novi korisnik dužan je platiti naknadu u roku od 
30 dana od dana potpisivanja Ugovora o međusobnim pra
vima- i obvezama.

8 Jamčevina se polaže u iznosu od 5 posto od početne 
cijene na žiro ~ račun 34600-783-21 naknada za naciona
lizirano zemljište općine Šibenik

9. Uz ponudu se mora priložiti:
a) dokaz o stambenom statusu
b) potvrda o godinama radnog staža
c) potvrda o sudjelovanju u NOR-u
d) potvrda o broju članova obitelji
e) dokaz o oduzimanju zemljišta (važi za bivše vlas

nike)
f) potvrda o uplaćenoj jamčevini.

10. Ponude se podnose u -roku od 15 dana od posljed
njeg dana objavljivanja natječaja.

Rješenje o objavljivanju natječaja .objavljuje se na 
oglasnoj ploči Skupštine općine Šibenik, u Mjesnoj zajed
nici Baldekin II — Škopinac, »Vjesniku« i »Šibenskom lis
tu«.

11. Natjecati se mogu svi građani.
12. Najpovoljniji sudionik u natječaju za davanje na 

korištenje garđevinskog zemljišta radi izgradnje obiteljske 
stambene zgrade je sudionik koji postigne najveći broj bo
dova uz prihvaćanje uvjeta natječaja.

Ako dva ili više sudionika imaju isti broj bodova, po
voljniji je onaj koji je ponudio veću novčanu naknadu.

13. Ako sudionik u natječaju čija je ponuda ocijenjena 
kao najpovoljnija odustane od ponude nakon pravomoć
nosti rješenja o prihvaćanju ponude, gubi pravo na povrat 
.jamčevine a zemljište će se dati sljedećem najpovoljnijem 
sudioniku.

14. Sudioniku koji ne uspije u natječaju vratit će se up
laćena jamčevina u roku od 30 dana od dana pravomoć
nosti rješenja Natječajne komisije.

15. Svaki se sudionik može natjecati za više parcela, a 
na korištenje može dobiti samo .jednu građevinsku parcelu.

16. Ponude za natječaj šalju se p0tom u zapečaćenom 
omotu s oznakom »Ne otvaraj, za natječaj na području 
Mjesne zajednice Baldekin II — Škopiriac«.

17. Ponude za natječaj dostavljaju se Upravi za imovin
sko pravne poslove.

18. O vremenu i mjestu utvrđivanja rezultata raspisa
nog natječaja bit će obaviješteni svi sudionici prije sjedni
ce Natječajne komisija

19. Sve ostale informacije mogu se dobiti u Skupštini 
općine Šibenik, Upravi za imovinsko pravne poslove, soba 
broj 38 ili na telefon 22-766 lokal 38.

Draga Jelo, tvojim preranim odlaskom ostala je 
velika praznina u našem domu i našim srcima koja 
se ničim ne može ispuniti. Vrijeme prolazi, a bol i 
tuga ostaju duboko u nama i teško je zamisliti da 
te više nema, ali teška bolest bila je jača od svih 
naših nastojanja i velike želje za sretnim zajednič
kim životom.

Velika ti hvala na svakom trenutku koji si pro
vela s nama i na neizmjernoj ljubavi i pažnji koju 
si nam uvijek poklanjala. Ostali smo bez tebe, ali 
uspomene na tvoj dragi lik ostaju u nama za sva 
vremena. Hvala svima- koji te se sjećaju i tvoj grob, 
kite cvijećem. S ljubavlju; ponosom i tugom vječno 
ćeš živjeti u nama i našim srcima.

Tvoji najmiliji: suprug Ante i sin Dragan.
(486)

____  JAVNA ZAHVALA
Dana 1. veljače 1986. godine navršava se mjesec 

dana od smrti našeg dragog supruga, oca i djeda

ZVONIMIRA CUKROVA
nosioca »Partizanske spomenice 1941.«

U nemogućnosti da svima poimenično zahvalimo 
koji su u bolesti i posljednjim trenucima našeg dra
gog supruga, oca i djeda bili uz nas. najtoplije im 
zahvaljujemo. Posebno smo zahvalni dr Josipu Baliću 
šefu Odjela za kožne bolesti MC Šibenik. Zahvalnost 
izražavamo d dr Vjekoslavu Antiću liječniku Ortoped
ske bolnice u Biogradu, kao i liječnicima i osoblju 
Kirurškog odjela MC u Šibeniku. Također zahvalju
jemo 1 Patronažnoj službi u Šibeniku i sestri Mileni 
Rupić. Zahvaljujemo liječnicima Traumatološkog od
jela Kliničkog centra u Ljubljani. Zahvalnost također 
izražavamo i osoblju Odjela za ženske bolesti i po
rođaje OOUR »Kirurške djelatnosti« Opće bolnice 
Split, osoblju Neonatologije Opće bolnice Splita osob
lju Odjela za ženske bolesti i porođaje Opće bolnice 
Split.

Zahvalni smo starješinama 1 GL na službi ii 
CVVŠ »Maršal Tito« Split. Zahvalnost izražavamo 
DPO MZ (»Bratstvo i jedinstvo« i grada Šibenika, MŽ 
Srima, MZ Vodice, te RO »Trgovina« SOUR-a »Ši- 
benka« 1 »Vodičanka« Vodice. Zahvalnost izražavamo 
i svima onima koji su nam u tim teškim trenucima 
pismeno i (usmeno izrazili sućut te cvijećem i vijen
cima okitili posljednje prebivalište našeg dragog po
kojnika.

Dragi i plemeniti lik našeg supruga, oca i djeda, 
sačuvat ćemo u trajnom sjećanju.

Obitelj Cukrov

Broj: 08-9534/-85
Šibenik. 27. prosinca 1985.

SKUPŠTINA OPĆINE ŠIBENIK
PREDSJEDNIK 

SKUPŠTINE OPĆINE
Duško Kronja, v. r.

PREDSJEDNIK
VIJEĆA UDRUŽENOG RADA
Stipe Baljkas, v. r.

PREDSJEDNIK
VIJEĆA MJESNIH ZAJEDNICA 

Ždravka Ercegović, v. r.

PREDSJEDNIK
DRUŠTVENO — POLITIČKOG VIJEĆA 
Simo Dobrota, v. r.
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25. godina Centra za kulturu

RADNA PROSLAVA 
SREBRNOG 
JUBILEJA

ŠTO KAŽU, ŠTO RADE:

„DRVO IMA TOPLINU”
Ove godine šibenski Centar za kulturu proslavlja 25, go

dišnjicu iiostojanja. Nastao pomalo neslavnim raspadom Na
rodnog kazališta 1966. godine, glavni je nosilac kulturnih do
gađanja u gradu i organizator Jugoslavenskog festivala djete
ta bez kojega Šibenik vrlo vjerojatno ne bi bio ono što jest.

Proslava »srebrnog« jubileja što traje od 29. siječnja 
do 28. veljače nije to u punom smislu riječi, »ispravnije je 
reći da je riječ o obilježavanju češćim gostovanjima i pred
stavama domaćeg Dramskog amaterskog teatra. No bez obzira 
na razlike u značenju riječi koje su, smatramo, tek formalne 
prirode, Šibenčani će moći vidjeti sedamnaest različitih medij
skih predstava — od teatarskih gostovanja, izložbe, koncerata 
i filma do Tribine u povodu 125. godišnjice HNK iz Zagreba.

Kada je imala dvije godine Davorka 
Brešan uzela je bukovu kladu i »pošadu« u 
nastojanju da drvu dade oblik iz djetinjih 
maštarija. Od prvog toga i neuspjelog poku
šaja ostao je jedva primjetni ožiljak na li
cu, a danas, zapravo i prije, nakon što je 
diplomirala na filozofskom fakultetu likov
ne umjetnosti povijest umjetnosti, slikarstvo, 
grafiku i kiparstvo, s pravim dlijetima od 
masivnih komada hrastovine stvara čudesne 
oblike morskih puževa, reljefe i. aktove, vrlo 
često teže od nje same.

MRDU^ DONJA

GrotMknal

IVO brcSaN
PREDSTAVA HAMLETA1

REŽIM
IGRAJU

RadKM.

W Sv»eafc.Mca

D. Brešan
Domaćini će nastupiti s 

»Predstavom Hamleta u selu 
Mrduša Donja«, zatim već iz- 
vođenim »Equusom« kao’i dje 

Jijom predstavom »Div samo- 
“živ« u izvođenju Dječjeg dsra-' 
mskog ansambla Centra za 
kulturu. Neizbježan simbol 
JFD-a, Dječji zbor »Zdravo 
maleni« nastupit će u glazbe
nom dijelu programa a uz

njih svakako treba spomenuti 
koncert nekadašnje klape »Bi- 
lice«, a odnedavna »Bonace« 
i solistički nastup Arsena De- 
dića kojega je vrlo teško svr
stati među goste.

Od teatarskih gostovanja 
mogle bi se izdvojiti »Da li 
je moguće da smo svi mi vo
lovi« Teatra iz Pančeva, »Me
đu žabarima« u izvedbi Kaza
lišne radionice teatra ITD-a 
iz Zagreba, »Kata Kapuralica« 
Narodnog kazališta Zadar. Iz
ložba je jedna — Sretena Mli- 
narevića-Miskina, a u program 
obilježavanja uključio se i 
film »Harijeva banda«, koji 
bi i bez toga bio prikazan u 
okviru redovne »Filmske tri
bine«.

Kako smo uvjereni da će 
ljubitelji klasične glazbe ima
ti prigovor jer će ostati us
kraćeni (mogao je u program 
»upasti« barem nastup Grad
skog komornog orkestra), evo 
informacije i za njih: Centar 
za kulturu započet će od ožu
jka ša organiziranjem nastu
pa mladih i još uvijek neafir
miranih izvođača klasike ne
kadašnjih studenata Muzičke 
akademije u Zagrebu.

B. P.

• San je ostvaren?
— Zapravo i ne znam što sam htjela kao 

dvogodišnja djevojčica, samo, znam da me 
je oduvijek privlačilo raditi u drvu. Kipar
stvo u hrastovim, u kojoj uglavnom radim, 
moj je osnovni izraz. U pauzi između dviju 
skulptura izrađujem reljefe.

• Motivi?
— Morski puž, školjka, neobično me pri

vlači kao oblik pa su i većina mojih skulp
tura varijacije o toj temi. Kod reljefa me 
zanima cvijet čička, maslina.:. Drvo ima 
toplinu, s vremenom se mijenja, dobiva pa
tinu. U drvu i kamenu mnogo je teže raditi 
negoli u glini ili nekom drugom plastičnom 
materijalu, recimo. Jedan pogrešan zahvat i 
sve može ispasti mnogo drukčije. Radim i. 
grafike, najviše tehnikom suhe igle na alu
minijskim pločama, zatim bakropis, kombi
nirane tehnike...

• Gdje radite, za to je potrebno i dosta 
prostora?

— To mi je i najveća neprilika. U jed
noj prostoriji, ovdje u stanu, uredila sam 
nekakav nazovi - atelje, ali su uvjeti daleko, 
daleko od dobrih. Konačno, živim u stambe
noj zgradi, udarci po tvrdoj hrastovini »pro
bijaju« zidove vrlo lako i sve to smeta su
sjedima. Srećom, izašao mi je u susret naš 
renomirani duborezac Ante Belamarić, i vrlo 
često Se koristim njegovom prostorijom u 
blizini samostana sv. Frane. Da nije njega, 
moram priznati da bi mi bilo, daleko teže.

• Izložbe?
— U primoštenskoj »Umjetničkoj kolo

niji «izlažem neprekidno od 1976. godine, a 
posredno i u Šibeniku, jer se po isteku se
zone kompletan postav kolonije seli u izlož
benu dvoranu Muzeja. Za samostalnu izlož
bu mislim da ima još vremena, potrebno je 
napraviti najbolji mogući izbor. Skulpture 
su razbacane posvuda, a to je opet vezano 
uz prethodno pitanje o prostoru. Velika je 
šteta što atelje, koji je vlasništvo Centra za 
kulturu, ne mogu dobiti, na korištenje. Ta
mo bih mogla sasvim mirno raditi, a i vrlo 
rado podučavala bih sve zainteresirane.

H Nemate stalno radno mjesto. Da li 
prodajete radove?

— Vjerujte to se nije dogodilo niti sa 
jednim. Mogu nekome samo pokloniti i to 
sam radila. A posao, kao predavač povijesti 
umjetnosti u našem Srednjoškolskom centru, 
možda ću dobiti uskoro. Već sam tolike go
dine prijavljena kao nezaposlena...

B. PERIŠA

Na dnevnom redu

Historijski 
arhiv u palači

Joscolo"
Oko tisuću i 100 dužinskih 

metara arhivskog i regostra- 
tumog materijala s -područ
ja šibenske, kninske i drniške 
općine očekuje bolje dane ko
ji bi trebali nastupiti otva
ranjem regionalnog historij
skog arhiva u Šibeniku. Tih 
tisuću i sto metara nije sve 
što posjeduje šibenski Sabir
ni centar jer su tu još i ve
oma vrijedni spisi Okružnog 
i Općinskog suda pa spisi Ci
vilne francuske uprave, a da 
i ne spominjemo bogatu i već 
sređenu građu koja se nala
zi u Historijskom arhivu u 
Zadru. Suglasnost za Otvara
nje arhiva u Šibeniku već su 
dali SO Knin,' SO Drniš, SO 
Šibenik i Historijski arhiv 
Zadar. Ako suglasnost da i 
Sabor SRH onda bi se u pa
lači »Foscolo« gdje je već 
djelomično osiguran prostor, 
smjestila sva ta građa i ot
vorio arhiv.

J. P.

POP
NOVITETI4

Nakon relativno dobrog uspjeha pjesmicom »Kucaj o- 
pet« (original Little Richard) te uvrštavanjem te skladbe 
na Jugotonovu kompilaciju bitova, splitska rock’n’ roll sku
pina ĐAVOLI izborila je pravo da za ovu diskografsku 
kuću snimi svoj debi album. Ploča će biti u prodaji vje
rojatno sredinom travnja dok je još uvijek njen naziv ne
poznat ...

— O —

S velikim se nestrpljenjem očekuje novi album RO- 
LLING STONESA, koji je tokom prošle godine sniman u 
Parizu. Posljednje, ali neslužbene vijesti, govore da će se 
ovaj album zvati »Dirty Work«, a producent je nova oso
ba u radu sa Stonesima r- Steve Lilly White (ex producent, 
grupe Simple jMinđs). Novost s tog albuma je da se Sto- 
nesl ponovno vraćaju načinu muziciranja (korijenima) kojim 
su u tri 1 put svojoj popularnosti. Album će biti pušten u 
prodaju pri kraju veljače...

— O —
Nakon osam godina djelovanja ljubljanska rock — 

grupa »PANKRTI« izdala je povi (peti) album. Novi dis
kografski projekt »PANKRTA« paziva se »Pesmi sprave« 
(Pjesme pomirenja), a producent je Brian Hayes iz britan
ske grupe »Angelie Upstairs«...

— O —
Licencni program naših diskografskih kuća je veoma 

oskudan. Rijetko se neka od diskografskih kuća odluči za 
ploču manje poznatih grupa, već se većinom izdaju ploče 
bivših zvijezda »Madone«, »Duran Duran« gdje nema pro
mašaja. Pri samom kraju protekle godine »Jugoton« je 
objavio kompllacijski album »Virgin shop« na kome je 
snimljeno dvadesetak različitih izvođača koji do sada kod 
nas nisu objavljeni. Tu su prisutne grupe: »Stephen«, »Du- 
ffy«, Cook da Books«, Floy Yoy«, Sass«, »China Crisis«, a 
dakako najznačajniji predstavnici na tom albumu su »CA- 
BARET VOLTAIRE«, THE BLUE NILE«, COCTEAU 
TVVINS« i »SCRITTI POLlTTi«. potcz svakako vrijedan 
pažnje naročito za one diskofile koji prate alternativne 
muzičke pop i rock grupe...

JB. TURICA

Kinematografija

Čovjek sa zvijezde
(Pretpremijera u subotu, 1. veljače u 22 sata
u kinu »ŠIBENIK«)
Proizvodnja: SAD
Režija: Johni Carpenter.
Glavne uloge: Jaff Bridges, Karen Allen, Charles Martin 

Smith
Žanr: naučno-fantastični

Stanovnici Zemlje šalju u svemir poziv živim bićima ta
mo gore, ako ih ima, da dođu posjetiti naš planet. Američke 
rakete glatko obaraju jedan svemirski brod koji se slučajno 
našao u blizini Zemljine orbite. Tako smo na Zemlju stvarno 
dobili jedno živo biće iz svemira. Međutim, pošto ne može 
opstati u svom liku, on preuzima lik upravo umrlog čovjeka 
i natjera njegovu udovicu da ga odvede na mjesto gdje će 
njegovi doći po njega. Žena se stanovito vrijeme opire, ali na 
kraju on ipak uspijeva .da je nagovori; čak se razvija i krat
kotrajna ljubav. Međutim muku muči s goniocima. Među 
naj divljaj ima i najopasnijima su policajci. Znanstvenik koga 
ovaj slučaj izuzetno zanima, spašava mu život spretno ga iz- 
•maknuvši vladinom predstavniku. Po nizu uzbudljivih susreta 
vanzemaljaca sa Zemljanima, on uspijeva da umakne njiho
voj »gostoljubivosti«. Film je veoma zabavan. Zabavna je i 
strančeva bezazlena upotreba jezika koji ne znači ono sto je 
zamišljao, nego nešto sasvim drugo.



glavobolje

Poslovna zajednica
Da uvijek nije kako se hoće i kako treba barem 

donekle kazuje mukotrpno (a da li ga neko »mini
ra*?) rađanje tzv. poslovne zajednice za turizam. To 
bi udruženje, kako su ga inicijatori shvatili, valjalo 
bez onog famoznog i počesto olinjalog fizičkog spaja
nja udružiti turističke uslužne punktove Šibenika, 
Drniša i Knina u obliku uvijek dobrodošle poslovne 
suradnje (popuna smještajnih kapaciteta, propagan
da itd). No, iako bi zasigurno svi od takvog »spaja
nja* imali koristi — mnogi ga (ili barem neki) na 
đon dočekuju. Pa je poradi toga doista intrigantno da 
li će se, kako je to prošlog tjedna zaključeno, u roku 
od* dva mjeseca dugorađajuća zajednica konačno oso
viti na noge, barem one minimalne, a kasnije — 
vidjet ćemo 1 sagledat će se, valjda.

Urbanistički plan
Sto je (i kakav bi trebao biti) prostorni dokument 

kojeg zovemo Generalnim urbanističkim planom Ši
benika — pomalo se zna i, usporedo, podosta saznava. 
Budući da ga nema teško je (zapravo nemoguće) va
ljano planirati ,iako se može graditi onako kako se to 
kod nas počesto radilo — svakako, dozlaboga jadno i 
kukavno. S posljedicama .naravno. Pa sad: hoće li 
novi (to jest budući) Šibenik »potrčati* prema Za- 
blaću ili će se, kako je ranije nekako bilo utvrđeno, 
»poleći« prema Njivicama — odlučit će oni koji tre
baju da odluče. Pitanje je (valjda nije suvišno!) je
dino moguće uputiti stručnjacima — onima koji 
»zacrtaše« Njivice i onima što predskazuju pravac Za- 
blaće — kako se to, zaboga, dijametralno postavljaju. 
Jer, očito je, neki su stvar prelomili preko koljena. 
A bilo bi na račun Šibenika, dakako.

J UNOS A

JAVNA RIJEČ

Spasonosna formub:
— Na osam, devet zona uzduž šibenskog primor- , 

ja, koje su izrađenim urbanističkim dokumentima od- 
J ređene za kolektivnu rekreaciju i smještaj komercijal

nih turističkih sadržaja, iznikle su privatne kuće, naj- 
\ veći broj bez građevinske dozvole 1 ostalih valjanih 
J odobrenja — iznosi mr Zivko Lazinica, predsjednik 
? Izvršnog vijeća Općinske skpuštine Šibenik. — Evi- 
J dencijom je utvrđeno da se tu nalazi oko 250 različi- 
? tih objekata, od kojih neki još i posebno strše^ jer 
\ su podignuti na javnom pomorskom dobru ili u ne- ( 
\ posrednoj blizini prometnica. Koga zbog toga kriviti? 

Činjenica je da kada — slikovito rečeno — nije bilo 
planova višeg reda, moglo je biti i bilo je nereda. 
Nažalost, to je ohrabrilo mnoge privatne investitore 
da se ne obaziru mnogo na društvene regulative u 
prometu i korištenju prostora, a društvena i zakonska 
intervencija svela se na nešto što nije daleko od pu- ' । 
kih »vatrogasnih mjera*. Mi smo u Šibeniku došli do ( । 
uvjerenja da nećemo u toj važnoj i osjetljivoj mate
riji moći napraviti »rez*, niti stvoriti preduvjete da 
nam se više slične pojave građevinske nediscipline i 
izigravanja propisa ne događaju ukoliko što je brže 
moguće ne dođemo do valjanih i verificiranih ključ
nih dokumenata kakav je, primjerice, GUP Šibeni
ka, te odgovarajući na njemu zasnovani prostorni pla
novi. Taj je posao, kako se zna, ugovoren s Urbani
stičkim zavodom Hrvatske u Zagrebu i ove će godi- 

J ne biti dovršen. Njime ćemo, nesumnjivo ,đoći do od- 
\ govora što nam je u svakoj konkretnoj situaciji ra- 
J eliti — rušiti ili koristiti! Najidealnija bi formula bila ( 
J — podruštvljavanje. Moguće je da bi tome pomogla ( 
f i eventualna promjena namjene korištenja prostora 
J pojedinih »uzurpiranih* zona, jasno ukoliko zbog to- 
J ga ne budu dovedeni u pitanje širi društveni interesi. ।

u prvom planu Uz postojeću razinu kulture stanovanja i 
kulture uopće, bilo bi nelogično da nam 
stambeni okoliš izgleda drukčije

Zajedničko - ničije
Briga za stambeni okoliš nije nam jača 

strana. Od kućnog praga, stubišta, ulaza, pa 
dalje. Potanko je, upravo na ovoj stranici, 
nedavno reporter opisao stanje jedne višeka
tnice na Baldekinu. Da to nije jedinstven 
slučaj mogu se uvjeriti posjetioci drugog ne
bodera od kuglane na Subićevcu prema igra
lištu. Ulazom te, valjda, petnaestogodišnje 
društvene zgrade kao da je prošao tornado. 
Zvonca su naprosto iščupana, sandučići za 
poštu polomljeni, stakla na vratima razbije
na, a po stropu prizemnog ulaza su ni ma
nje ni više već otisci cipela. To se isplati 
vidjeti! Radi plakanja!

Međutim, zadržimo se još malo u zajed
ničkim dijelovima naših stambenih višekat
nica, koji ne moraju biti kao opisano pri
zemlje spomenutog nebodera, ali nisu ni u mn
ogo boljem stanju. Vrlo su rijetki, naime, izu
zeci u pozitivnom smislu. Međutim, drukčije 
ne može ni biti uz razinu naše kulture sta
novanja, pa i uopće kulture. Kad se tome još 
pridoda naš odnos prema zajedničkom, dru
štvenom, pa šarolikost čišćenja zajedničkih 
dijelova zgrada, drukčije ne može ni biti. Za
pravo, kad bi bilo drukčije trebali bismo se 
ozbiljno zabrinuti.

Što da se radi? Dobro bi došao, čini nam 
se, servis (ili nešto slično) za čišćenje, pa i

kvalitetnije vođenje računa o zajedničkim 
dijelovima zgrada. Društveni objekti s oko 
pet tisuća stanova u tom slučaju ne bi pru
žali današnju (ružnu) sliku, a do posla bi do
šlo najmanje pedesetak nekvalificiranih ra
dnica sa popisa nezaposlenih, što nije bezna
čajno. U kući i školi, pa i u organizacijama 
poput pionirske, izviđačke, omladinske i dru
gih, trebalo bi veću pažnju pokloniti odgoju 
djece, koja su najčešći (premda se i mnogi 
stariji ponašaju poput djece) uzročnici »ko
loriranih« zidova, razbijenih električnih pre
kidača, neupotrebljivih sandučića, gluhih 
zvonaca i drugog.

Trebalo bi, također, aktivirati kućne sa
vjete, koji najčešće postoje samo na papiru, 
a sastaju se kad je reizbor predsjednika i 
blagajnika. U funkciju bi također trebalo sta 
viti i zborove stanara. Ima tu posla i za mje
sne zajednice i konferencije Socijalističkog 
saveza. Vjerojatno bi i još nešto trebalo po
duzeti i još nekoga angažirati, jer kad sta
nje zajedničkih dijelova objekata u kojima 
stanujemo ne bi bilo tragično bilo bi smije
šno i komično.

O. JUBETA

»Prižba« je opet u centru 
pažnje. O šibenskom prve- 
ncu za proizvodnju hrane 
u društvenom sektoru ov
ih se dana raspravljalo na 
sjednicama Vijeća udruže
nog rada, Skupštine SlZ-a 
za razvoj poljoprivrede i 
Komiteta za privredu. Prvi 
porazni poslovni rezultati 
objavljeni su krajem lip
nja prošle godine kad je 
objelodanjen gubitak od 16 
milijuna dinara. Svježih 
podataka iz »Prižbe« nema 
jer nisu napravljeni ni pe
riodični obračun za devet 
mjeseci ni konačni, završ
ni račun! Može se samo 
pretpostaviti da su gubici 
još veći. Priče o objektiv
nim uzrocima dugo smo 
slušali. Sad smo čuli i one 
druge: da se, na primjer, 
od samog početka krenulo 
drukčije negoli je bilo za
mišljeno, da ni kadrovska 
rješenja nisu uvijek bila 
sretna, da su se nagomilali 
čak i knjigovodstveni pro
blemi, da je, uglavnom, za
hvaljujući stručnoj radnici 
na pe radarskoj farmi pro
izvodnja održana... Ni na 
povrtlarskoj ekonomiji sta
nje nije dobro, dapače tvr
di se kako je tamo stanje 
»loše« i »da proistječe iz 
krajnje nemarnosti«.

Što će biti dalje uglav
nom se zna. »Prižba« ide 
pod okrilje »Šibenke«. 
Delegati koji su za »Priž- 
bu« dizali ruke i koji se 
zaklinju da o svemu tome 
pojma do jučer nisu ima t 
uglavnom su pri kraju 
svog mandata!<_____ -

RECEPT 
KOJI TO 
I NIJE

Dođete na tržnicu s povećom plastičnom 
»VREĆOM ZA SMEĆE« napunite je salatom »pu- 
tericom«, prodavačica sve .to stavi na vagu, pla] 
tite 3 dinara i požurite kući. Pozvali ste širu rođJ 
binu na ručale (njih dvadesetero) i još vas oče^ 
kuje mnogo posla, jer salata je, razumije se, sam<j 
prilog. Skuhate dakle, juhu od mnoštva kilograma 
govedine, ispečete teleće pečenje (u nekoliko nav
rata jer je pećnica premalena) i kada dođu gosti 
ručak može početi. Nakon toga, zna se: sladoled, 
kolači, sir. Nemojte zaboraviti na vino, a kako je 
jedna damižana kao i nijedna, ponovite to u ne
koliko navrata. Samo, prije čitavog poduhvata o* 
buzdajte inflaciju i vratite sve inozemne dugove, 
fler biste u protivnom mogli napraviti grešku pa 
goste zaliti domaćim konjakom i zapaliti.

B. P.
(Snimio: V. Polić)
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